
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT 

Mislata, 31 de març de 2016
Hora: 20:00 hores

Per a procedir a la celebració de la sessió ordinària, degudament convocada, es reunixen en sessió pública, presidida pel Sr. alcalde, Carlos Fernández Bielsa, els regidors i les regidores:
⦁ MARÍA LUISA MARTÍNEZ MORA⦁ JOSÉ LUIS GARCÍA GARCÍA⦁ ⦁ ALFREDO CATALÁ MARTÍNEZ⦁ JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ⦁ CARMEN LAPEÑA BUENO⦁ JOSÉ FRANCISCO HERRERO MONZÓ⦁ TERESA PEÑARRUBIA GIL⦁ ANTONIO ARENAS ALMENAR⦁ ANA MARÍA JULIÁN RUIZ⦁ JOAQUÍN MORENO PORCAL⦁ MARÍA CARMEN TARÍN DARROCHA⦁ JAVIER SANTÉS ALPUENTE⦁ DOLORES HORTELANO RAMÓN⦁ JAIME LÓPEZ BRONCHUD⦁ ANTONIO SANCHIS NAVARRO⦁ JOSEFINA SÁIZ GÓMEZ⦁ ALEJANDRO MARTÍNEZ MONTORO⦁ FERNANDO GANDIA ESCORIHUELA⦁ JAVIER GIL I MARÍN⦁ JOSÉ MARÍA GONZÁLEZ MURGUI

Assistits per Luis Ramia de Cap Salvatella com a secretari de la Corporació. Assistix l'interventor accidental, Antonio García Ferrero.

1



El Sr. alcalde sol·licita un minut de silenci per les dones víctimes del terrorisme masclista durant el mes de març.
1. APROVACIÓ DE L'ESBORRANY DE L'ACTA DE LA SESSIÓ 

CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 22 DE FEBRER DE 
2016

De conformitat amb allò que disposa l'article 91.1 del vigent Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, se sotmet per la Presidència a consideració de la corporació l'esborrany de l'acta de la sessió celebrada pel  Ple de l'Ajuntament el dia 22 de febrer de 2016 que ha sigut remesa als portaveus dels grups polítics, segons disposa l'article 80.2 de l'esmentat text legal.
El Sr. López Bronchud assenyala que en resumir una intervenció seua se li atribuïx haver dit que l'Ajuntament havia pagat a una empresa externa 18 milions d'euros per uns treballs, quan el que va dir va ser que s'havien pagat 18 mil euros.
El Sr. alcalde manifesta que sí que va dir 18 milions d'euros, però que, evidentment, la xifra és de 18.000€.
El Sr. López Bronchud diu que en eixe cas el que vol és corregir-se.
Sotmesa a votació l'aprovació de l'acta de la sessió celebrada pel Ple de l'Ajuntament el dia 22 de febrer de 2016, s'aprova per unanimitat.

2. RESOLUCIÓ DE LES RECLAMACIONS PRESENTADES 
CONTRA EL PRESSUPOST MUNICIPAL DE 2016 I LA SEUA APROVACIÓ 
DEFINITIVA

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Hisenda i Especial de comptes favorables a la desestimació de les al·legacions presentades per la Secció Sindical d'UGT-PSP de l'Ajuntament de Mislata (RE. 5422) i per la Secció Sindical de STAS-MISDLATA-IV Intersindical Valenciana) (RE.5810), i a l'aprovació definitiva del pressupost municipal per a 2016, plantilla i relació de llocs de treball.
Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos, Sr. González Murgui, i diu que com menciona el cap del servici de Règim Interior en el seu informe, el Ple de Mislata va aprovar inicialment el pressupost municipal, posteriorment es va publicar en el BOP el dia 1 de març, iniciant-se així el preceptiu termini de quinze dies hàbils d'exposició al públic legalment establit, i que les reclamacions al pressupost inicialment aprovat han de ser formulades per aquelles persones o entitats que tinguen la consideració d'interessats, segons l'art. 170. 1 del Reial Decret Legislatiu 2/2014.
Explica que en el termini legal establit s'han presentat al·legacions al 
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pressupost per dos sindicats: la secció sindical de UGT, que ha presentat huit al·legacions, i la secció sindical de STES. Afig que podria enumerar quines són cada una de les al·legacions presentades, però és innecessari perquè consten en l'informe.
Destaca que cap força política representada en l'Ajuntament ha fet al·legació de cap tipus al pressupost, i tampoc cap entitat del teixit associatiu, per la qual cosa considera que, independentment de les crítiques que al seu dia es van fer a l'aprovació inicial del pressupost, no està tan mal confeccionat.
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín, portaveu del Grup Compromís per Mislata, i diu que, com ja va exposar en la comissió respecte al rebuig de les al·legacions presentades pels sindicats, encara que segons els informes tècnics el dit rebuig s'ajusta a allò legalment establit, no li deixa de sorprendre la falta de diàleg de l'equip de govern amb els sindicats, quan considera necessari que es produïsca, perquè diàleg implica la intenció d'arribar a acords, i quan una de les parts, les organitzacions sindicals, s'alça de la taula significa que hi ha problemes que poden fer que la situació s'enquiste. Afig que per part de l'equip de govern no s'han pres en consideració de manera justa algunes de les reivindicacions de la part social.
Respecte dels pressupostos diu que, si bé és cert que no hi ha cap associació o entitat que haja presentat al·legacions respecte d'això, no és menys cert que els temps manen, i que per a poder desballestar i mirar bé estos pressupostos es requeriria molt més temps de què s'ha disposat fins a la data. Per això diu, són pressupostos que revisaran en més profunditat, independentment que hui siguen aprovats definitivament, perquè entenen que és la part essencial de les polítiques municipals.
Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Sr. López Bronchud, i diu que si no es presenten al·legacions és perquè bàsicament saben el que ocorre amb les propostes que presenta l'oposició, com hui novament comprovaran amb les mocions presentades pel Grup Popular.
Assenyala que, en el passat Ple de febrer, ell, com a portaveu del Grup Popular, denunciava que el que s'anava a aprovar eren els pressupostos d'una majoria absoluta disposada a passar el corró. Així, diu, se'ls va retallar el temps d'estudi i anàlisi de què disposaven per a poder presentar i preparar els pressupostos, i se'ls va deixar només l'opció d'exercir l'oposició des del paper fiscalitzador i en la mesura de la informació que se'ls traslladava.
Per això, diu, es continuarà improvisant la política municipal amb titulars i notícies, engreixant el gabinet de comunicació, i ocultant qualsevol informació a l'oposició perquè siga més difícil fiscalitzar el govern i fer propostes, perquè les que porta l'oposició a este Ple, els catorze regidors del PSOE les tiren per terra.
Assenyala que fa un mes es parlava del pressupost i es deia que 
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s'havien pagat 18.000€ a una empresa externa, mentres que, al mateix temps, es desmantellava el servici d'Intervenció, és a dir, es contracta a una empresa externa per a la confecció dels pressupostos perquè no es compta amb personal suficient en el departament, però quan es planteja una relació de llocs de treball, el que es fa és continuar llevant personal d'eixe departament per a ampliar el de mitjans de comunicació.
En este sentit, diu, continua pensant el mateix, que el govern està enrocat en la falta de diàleg i que seguix disposat a esclafar amb els seus catorze regidors, no sols al Partit Popular, sinó a Ciudadanos, a Compromís, als sindicats d'este Ajuntament i a qualsevol òrgan social que no responga al seu discurs.
Continua dient que se seguix sense pagar a temps les ajudes socials, devent factures de l'últim trimestre de l'any passat, i açò fa al final una bola de neu contínua, per la qual cosa, tal com va dir al febrer i hui repetix, no es pot ser còmplice d'esta gestió, més quan el pressupost no complix amb la llei perquè no va ser presentat en temps, quan els informes de Tresoreria i Intervenció avalaven el que venia dient des de fa temps el Grup Popular sobre que els comptes d'este Ajuntament no ixen, i quan no escolten a ningú, ni a l'oposició, ni als sindicats, ni als treballadors, ni als veïns, així no es pot funcionar.
Diu a l'equip de govern que ells, que han tret la bandera de l'esquerra i de la progressia, són als que els sindicats fan insubordinacions i no acudixen a les meses de negociació, i als que estan dient els treballadors d'este Ajuntament que ja està bé de premiar a uns i castigar a altres, perquè les polítiques faltes de diàleg i absolutament dictatorials són les que els agents socials d'este Ajuntament els estan recriminant. Afig que no s'han aconseguit acords amb els treballadors, que se suspenen els barems de prestacions sanitàries, que no s'atén a les bestretes dels treballadors municipals ni se suplixen les seues vacants i esta, diu, és la realitat que denuncien els agents socials i els sindicats, i al final, lamentablement, la separació que pareix que es produïx entre els que col·laboren i els que no, i açò és més propi d'altres sistemes que d'una democràcia, almenys com alguns l'entenen.
Afirma que no poden estar a favor de la relació de llocs de treball que planteja el Partit Socialista perquè desconeixen quines són les necessitats, no saben per què se'ls trasllada una RPT tal com s'ha fet, i creu que els sindicats tampoc, no saben quina és la voluntat i amb quines intencions mouen els treballadors d'un lloc a un altre, per què no s'atén les seues necessitats i continuen confiant en el silenci per a manejar el barco i que els porte a bon port, encara que la gent està cada vegada més cansada del silenci i de callar sempre.
Per això, diu, no poden ser còmplices de les polítiques que està desenrotllant el PSOE,  perquè corresponen a una gestió que per a ells no és vàlida i perquè s'està gastant el poc que es té a vendre molt el que no es fa i en no fer el que s'hauria de fer, i això és el que estos pressupostos continuistes tornen a demostrar.

4



Prosseguix dient que el seu Grup volia uns pressupostos que combateren la crisi social, que apostaren per l'ocupació, que fomentaren el comerç i que formaren més i millor la ciutadania, i per posar alguns exemples, la partida de festes puja un 30,43% però l'enllumenat públic baixa un 31%, i açò diuen que és part d'un pla d'estalvi energètic que, després d'haver-ho sol·licitat fa tres anys, encara esperen que els passe, perquè volen saber si va més enllà d'apagar els fanals dels carrers.
En tot cas, diu, este pressupost pujarà un 43% els diners que es destinava a comunicació, en propaganda, en revistes amb fotos de l'alcalde, i reduirà un 14% els assumptes de promoció social.
Finalitza dient que sap que se li contestarà que quan era regidor de Comunicació es gastava molt més, però el que va fer ho pagà en les urnes, i ara també l'actual govern començarà a pagar el que està fent, perquè una cosa és la que conten i una altra diferent la que fan, i hui aprovaran una relació de llocs de treball que no compta amb el suport de l'oposició, ni dels sindicats, ni de les forces socials, i demà vendran això en la seua revista com vullguen, però el Partit Popular no serà còmplice.
Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora i, després d'agrair la intervenció del Grup Ciudadanos, assenyala que, com a regidora d'Hisenda i en nom de tot el grup, se senten orgullosos, perquè el pressupost consta de quasi cinc-cents folis, i hi ha una part, que és la de personal, que és l'única a què s'han presentat al·legacions, i si la plantilla, que forma part del pressupost, consta de cinquanta folis aproximadament, estes al·legacions són sobre quatre o cinc d'ells, i les han presentades dos seccions sindicals de les quatre existents.
En relació amb els moviments de treballadors realitzats, diu que la Llei atorga  capacitat d'autoorganització a l'Administració, que és el que s'ha aplicat i no es resta personal del departament d'Intervenció per a incrementar personal en el departament de comunicació amb l'objectiu que facen fotos a l'alcalde, açò, diu, és demagògia pura i barata. Afig que es tracta del compliment de la llei de transparència, i per a eixe departament es necessita una persona tècnica jurídica i no periodista, a fi que els ciutadans vegen que realment en este Ajuntament es complix amb la normativa que, tant a nivell estatal com autonòmic, es dicta en relació amb la transparència.
Prosseguix dient que no és cert que no hi haja hagut negociació, perquè ha hagut unes quantes meses de negociació, i en una d'elles l'equip de govern va portar una proposta que es va valorar, i per part de les seccions sindicals es van fer altres. Explica que es va tornar a convocar una segona mesa de negociació en què es van incloure part de les propostes que havien formulat els sindicats en eixa primera taula. Afig que sí que hi ha hagut voluntat de negociar, encara que no un acord, i encara que no hi ha suport dels sindicats, sí que hi ha un suport tècnic, que és realment l'important.
Sobre l'afirmació que el pressupost no complix amb la llei, i en este 
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sentit, poden llegir tots els informes favorables, tant del departament d'Intervenció com del de Règim Interior.
S'ha parlat també de la necessitat de fiscalitzar i proposar però, diu, no ha vist cap proposta, ni en este Ple, ni en el que es va aprovar provisionalment el pressupost, ni en les dos comissions per les quals ha passat; hi ha hagut quatre moments de debat del mateix i tenen el pressupost des del dia 16 de febrer de 2016, encara que potser haurà faltat temps, pel fet que han transcorregut les falles i la setmana santa 
Afirma que li resulta incoherent i injust que es diga que són uns pressupostos poc treballats i que els catorze regidors aplicaran el corró, perquè en comptar amb eixe nombre de regidors va ser una decisió de la ciutadania, i per descomptat que el Grup PSOE els votarà a favor, però no és cert que es tracte d'uns pressupostos en què no s'haja pensat en el benestar social.
Prosseguix dient que és un pressupost que combat la crisi, que complix amb tots els paràmetres que marca el Ministeri, que és equilibrat, i amb capacitat de finançament positiu i reducció del deute, la qual cosa és molt important, perquè s'ha passat de quaranta milions d'euros de deute a vint-i-tres milions d'euros. 
Assenyala que s'han fet mencions respecte a l'enllumenat, o que no han vist un pla energètic, però és de tots conegut que este Ajuntament es va acollir a les subvencions de Diputació i es va aconseguir un gran estalvi energètic, per la qual cosa no es tracta només d'apagar fanals.
A manera de resum, diu que vol donar algunes dades sobre percentatge d'increments en aquelles partides o aplicacions pressupostàries que han considerat rellevants i que no es poden tocar en absolut, com són educació i formació, que s'incrementa un 36,66%, beques dels llibres, aportant més diners, els bons per a estudiants i per a persones majors; joventut, que s'incrementa en un 81,94%, ampliant programes dedicats al col·lectiu juvenil, ampliant la formació als més xicotets i als adolescents, des de col·legis a instituts; la seguretat també s'incrementa en un 35,53%; el benestar social, que porten incrementant al llarg dels anys, i que hui al llarg d'estos quatre anys s'ha aconseguit duplicar, i d'este exercici a l'anterior s'ha incrementat en un 12,38%, apostant pels més dèbils i ajudant a aquells que més ho necessiten, i en breu es veurà també eixe pla d'ocupació que entrarà en funcionament; també apostant per l'esport de base, incrementant-ho en un 24,22%.
Finalitza dient que estes són les xifres ja mencionades en l'anterior Ple, i ara volia recalcar, perquè són el resum de les àrees socials que incrementen estos pressupostos que, repetix, complixen amb tota la normativa, compten amb informes totalment favorables i no han tingut cap al·legació excepte les mencionades de la plantilla i que han sigut resoltes amb informes tècnics favorables.
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El Sr. González Murgui  i el Sr. Gil i Marín no fan ús del seu segon torn de paraula.
En la seua segona intervenció, el Sr. López Bronchud diu que s'ha felicitat al Grup Ciudadanos pel seu suport al pressupost perquè és el que espera l'equip de govern, que entén que els que no s'han posicionat a favor no ho estan fent bé.
Afirma que sempre ha demanat en este Ple que s'escoltara als treballadors municipals, i des d'este Ple, a més, demana que se'ls respecte, perquè la seua frase que el que diguen els sindicats no és important, o no tan important com el que diguen els tècnics, suposa tirar al fem el diàleg social.
Continua dient que demanen uns pressupostos amb baixades de taxes i impostos, amb ajudes concretes al comerç i als emprenedors, i amb ajudes reals a l'ocupació i a les famílies del municipi. Afig que si és veritat la pujada de tots els percentatges que acaba d'assenyalar, no li ixen els comptes, perquè fins ara ha mantingut que el pressupost no era real i que era una continuació de l'anterior, i no era real perquè l'any passat i l'anterior, quan es va liquidar, es va necessitar més diners del consignat per a poder pagar els distints programes.
Assenyala que el Grup Popular ha plantejat propostes a través de dos mocions, i que es va a tombar el seu sentit a través de dos esmenes presentades pel PSOE, que aprovaran gràcies als seus catorze regidors, i+ açò és el que passa cada vegada que l'oposició proposa quelcom, que el treball que realitza l'oposició s'oculta i es tira.
Prosseguix dient que la portaveu socialista ha afirmat que cal complir amb la transparència, i així és, però el portal de transparència havia d'estar actiu des de l'1 de gener de 2016, i arriben tres mesos tard, per la qual cosa no poden dir que els canvis de personal són per a complir amb la Llei de transparència, i quan es va debatre en Ple, ell els va explicar que arribaven tard i que havien esgotat els temps.
Manifesta que quan ha mantingut que el pressupost no complix amb la Llei és perquè en el mes d'octubre cal traslladar-ho per a valorar-ho abans que comence l'exercici, i aclarix que mai haja posat en tela de juí la capacitat de treball de la Sra. Martínez Mora, estiga o no d'acord en allò polític.
Finalitza repetint que és importantíssima la voluntat de diàleg, tant com la transparència, i este govern no la té, per la qual cosa el seu Grup votarà en contra.
En la seua segona intervenció, la Sra. Martínez Mora diu que sí que estan complint amb la Llei de transparència i amb els seus requisits. Afig que hi havia una espècie de llacuna entre el que era el Ministeri i la Conselleria, i l'Ajuntament de Mislata es va acollir a un conveni, però volen aprofundir-ne més.
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Prosseguix dient que s'està parlant d'un pressupost d'un poc més de vint-i-sis milions d'euros i amb els percentatges que ha donat, i si es fa la comparació amb l'últim pressupost aprovat els eixiran els números. Afig que per a poder incrementar eixes partides que l'equip de govern considera preferents i intocables es necessita reduir altres, i s'han reduït en gran quantitat algunes com a capital, amortització de deute i interessos.
Diu que l'aprovació del pressupost és un dels actes més importants de l'exercici, perquè en ell es marquen les prioritats de l'equip de govern que tracta, principalment, de prioritzar l'àrea de benestar social, sense oblidar la contenció del gasto en allò que consideren més superflu. Diu que, en este sentit, no sap el que votarà el Grup de Compromís, que ha fet menció dels informes, que són molt importants per a este equip de govern i que haurien de ser-ho per a qualsevol govern, i també per a la ciutadania, ja que s'estan gestionant els comptes de tots els ciutadans, i per això resulta important comptar amb tots els informes favorables. Això, afig, no vol dir que altres factors no ho siguen però, repetix, estos informes avalen el pressupost i no fan menció alguna de que s'incomplisca la Llei.
Continua dient que li haguera agradat que s'hagueren aportat propostes, perquè els pressupostos estan a la disposició dels regidors a partir del dia 16 de febrer i han tingut oportunitat de debatre'ls en dos plens i en dos comissions, i si volien fer alguna al·legació o modificació no poden queixar-se ara, perquè una forma de queixar-se del mateix és la presentació de les dites al·legacions.
Finalitza demanant el vot favorable i afig que en breu es podrà comptar amb la liquidació del pressupost de l'últim exercici en què, avança, tindran un romanent de tresoreria positiu que, amb els corresponents informes tècnics, plasmarà que els comptes van bé. Finalment diu que el seu grup votarà a favor.
Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per quinze vots a favor (Grup PSOE i Grup Ciutadans), un vot en contra (Grup Popular) i una abstenció (Grup Compromís per Mislata), va adoptar el següent acord. 
Vistos els informes d'Intervenció, de data 21 de març de 2016, que literalment diu:

Assumpte: Al·legacions al Pressupost Municipal 2016
En data 10 i 17 de març de 2016 es presenten en registre d'entrada 

al·legacions ai pressupost municipal de l'Ajuntament de Mislata de l'exercici 
2016, dins del termini legal establit que concloïa en data 18 de març del 
mateix any, d'acord amb allò que s'ha arreplegat en l'article 169 del Reial 
Decret 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova la Llei Reguladora d'Hisendes 
Locals (LRHL), Per part de Secció Sindical UGT FSP, de l'Ajuntament de 
Mislata i de la secció sindical de STES MISLATA-lv (Intersindícai Valenciana) 
en l'Ajuntament de Mislata respectivament.
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D'acord amb l'article 170 del TRLRHL es podran presentar 
reclamacions al pressupost amb els motius arreplegats en el seu segon 
apartat, que són:

⦁ Per no haver-se ajustat la seua elaboració i aprovació als 
tràmits establits.⦁ Per ometre el crèdit necessari per al compliment de les 
obligacions exigibles a l'entitat local, en virtut de precepte legal 
o de qualsevol altre títol legítim.⦁ Per ser de manifesta insuficiència els ingressos amb relació 
als gastos pressupostats o bé d'estos respecte a les 
necessitats per a les que estan previstos.

3) Considerant que !a jurisprudència reconeix que la falta d'ajust als motius d'impugnació previstos en l'esmentat article no pot, en cap cas, erigir-se com a causa d'inadmissió del recurs sinó, en tot cas, com a causa de desestimació, S'INFORMA:
Examinades les al·legacions presentades, així com l'informe de Règim 

Interior de data 21 de març de 2016, esta intervenció informe:
Respecte a les al·legacions presentades per la Secció Sindical UGT FSP, 

de l'Ajuntament de Mislata, esta intervenció es remet a l'informe de Règim 
Interior, en què es desestimen totes les al·legacions al pressupost per no 
trobar-se incloses dins dels motius de reclamació de l'article 170.2., excepte 
en e! cas de la segona al·legació, que també és desestimada però perquè, 
tal com s'arreplega en l'esmentat informe així com en la memòria del 
pressupost presentada per l'alcaldia, si que es troba dotada 
pressupostàriament la part de la paga extra de 2012 deixada de percebre 
pels empleats públics. Respecte a les al·legacions a la Plantilla i Relació de 
Llocs de Treball, es desestimen les al·legacions d'acord amb l'informe de 
Règim Interior de data 21 de març de 2016.

Respecte a les al·legacions presentades per la Secció Sindical STES 
Mislata totes les al·legacions són desestimades d'acord amb e! informe de 
Règim Interior de data 21 de març. La primera pel fet que s'ha complit el 
procediment establit. Les al·legacions segona i tercera es desestimen perquè 
el consens no són motius inclosos en ei article 170.2 del TRLRHL per a la 
reclamació. Respecte a la quinta al·legació l'esmentat informe la 
desestimació per no haver d'iniciar-se el procediment d'incorporació fins a la 
data d'aprovació del pressupost.

D'esta manera des d'esta intervenció es fa partícip de l'informe de personal, desestimant les al·legacions plantejades per les dos seccions sindicals.”
Vist l'informe del Cap del Servici de Règim Interior, de data 21 de març de 2015, que literalment diu:
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“Assumpte: Al·legacions ai Pressupost Municipal 2016
⦁ Amb data 22 de febrer de 2016, eí Ple de l'Ajuntament de Misiata va 

aprovar inicialment el Pressupost General d'esta Corporació corresponent a l'exercici 2016. Posteriorment es va publicar en el BOP de València, el dia 1 de març, iniciant-se així el preceptiu termini de 15 dies hàbils d'exposició al públic, legalment establit perquè els interessats puguen examinar-ho i presentar les al·legacions al mateix que consideren oportunes. El dit termini, computat a partir de l'endemà a la publicació de l'anunci en el BOP, finalitza el pròxim dia 18 de març de 2016, i el Ple disposa d'un termini d'un mes per a resoldre-les.
⦁ Les reclamacions al Pressupost inicialment aprovat han de ser 

formulades per aquelles persones o entitats que tinguen la consideració d'interessats segons es disposa en l'article 170.1 del Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova eí text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL), i podran ser plantejades únicament pels motius assenyalats en l'apartat segon deí mateix article 170 del TRLHL, açò és:
⦁ Per no haver-se ajustat la seua elaboració i aprovació a ios tràmits 
establits.⦁ Per ometre eí crèdit necessari per al compliment de les obligacions 
exigibles a ia entitat ocal, en virtut de precepte legal o de qualsevol altre títol legítim.⦁ Per ser de manifesta insuficiència ios ingressos amb relació als 
gastos pressupostats o bé d'estos respecte a les necessitats per a les que estan previstos.

⦁ Considerant que la jurisprudència reconeix que la falta d'ajust als motius 
d'impugnació previstos en l'esmentat article no pot, en cap cas, erigir-se com a causa d'inadmissió del recurs sinó, en tot cas, com a causa de desestimació, S'INFORMA:

En el termini legalment establit s'han presentats les següents al·
legacions al Pressupost General de 2016:

«Secció Sindical UGT FSP, de l'Ajuntament de Mislata.
«Secció Sindical de STES MISLATA-lv

RESPECTE A LES AL·LEGACIONS PRESENTADES PER LA SECCIÓ 
SINDICAL UGT FSP, De l'AJUNTAMENT DE MISLATA

Examinades les huit al·legacions presentades per l'esmentada secció 
sindical, quant al Pressupost Municipal, tant quant a la seua motivació com 
a respecte a la legitimació per a la seua interposició, es fa constar:

Respecte a la primera, assenyalar que si bé disposar d'un local adequat 
per a l'exercici de les seues activitats, és un dret de la secció sindical, 
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pertany a l'àmbit de la negociació sindical, però no és objecte de les 
matèries sobre les quals s'han d'efectuar al·legacions ai pressupost, per no 
trobar-se en ios supòsits de l'article 170.2 del TRLHL.

Respecte a la segona, En el Pressupost de 2016 sí esta prevista la part 
de la paga extra de 2012 deixada de percebre per ios empleats públics.

Respecte a la tercera, si bé és cert que la Llei 48/2015, de 29 d'octubre,  de Pressupostos Generals de l Estat per a l'any 2016, no exclou 
expressament l'increment del complement de la productivitat. Tampoc és 
menys cert, que l'article 23, indica els conceptes salarials concrets i els seus 
imports corresponents ja incrementats en l'1% com és el cas del sou, 
triennis, pagues extraordinàries i complement de destinació. I pel que es 
referix al complement específic, per la seua mateixa naturalesa, s'establix 
que la seua quantia anual s'incrementarà en un 1 per cent respecte de la 
vigent a 31 de desembre de 2015.

Ara bé, quant al complement de productivitat, com bé és sabut, ve 
regulat, en el RD 861/1986, de 25 abril, i té per objecte retribuir l'especial 
rendiment, l'activitat extraordinària i l'interés i iniciativa amb què el funcionari 
exercix el seu treball.

L'apreciació de la productivitat ha de realitzar-se en funció de 
circumstàncies objectives relacionades directament amb l'exercici del lloc de 
treball i objectius assignats al mateix.

En cap cas les quanties assignades per complement de productivitat durant un període de temps originaran cap tipus de dret individual respecte a les valoracions o apreciacions corresponents a períodes successives.
I en els mateixos termes es pronuncia la llei de PGE, si bé establix que: 

"Cada Departament ministerial o organisme públic determinarà, dins del 
crèdit total disponible, que experimentarà un increment màxim, en termes 
anuals, de l'1 per cent, respecte a l'establit a 31 de desembre de 2015, les 
quanties parcials assignades als seus distints àmbits orgànics, territorials, 
funcionals o de tipus de lloc".

És conseqüència, no és imperatiu legal, que la productivitat assignada 
a cada un dels llocs de treball d'esta Corporació es continue percebent i 
tampoc ho és el seu increment en un 1%. Al que es referix la norma és que 
d'aprovar-se un increment en el concepte de productivitat, este serà com a 
màxim d'un u per cent, sent en qualsevol cas preceptiva la negociació 
sindical prèvia i no la seua assignació directa a través de l'aprovació del 
Pressupost.

Conseqüentment, esta al·legació no s'enquadraria en els supòsits de 
l'article 170.2 del TRLHL.

Respecte a la quarta, s'estan fent previsions i hipòtesi d'una banda, 
sobre situacions futures que poden o no materialitzar-se en el temps però 
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que en cap lloc suposen obligacions legalment contretes ni compromisos 
adquirits per la Corporació, per la qual cosa no cal a priori que es 
reflectisquen pressupostàriament.

Per un altre costat de materialitzar-se, alguna o algunes de les 
situacions plantejades és obvi i fundat en dret que haurà de disposar-se de 
crèdit adequat i suficient per a la seua execució.

No obstant això, si es consigna en el pressupost, la quantia que 
suposa l'acumulació realitzada en l'Inspector fins a la data, així com la 
previsió del 70% en el lloc d'Intendent Principal.

Per tant, esta al·legació no s'enquadraria en els supòsits de l'article 
170.2 del TRLHL

Respecte a la quinta, s'han inclòs determinats llocs de nova creació i/o 
transformació i les oportunes previsions pressupostàries que es corresponen 
amb el temps estimat de cobertura i exercici.

Esta al·legació no s'enquadraria en els supòsits de l'article 170.2 del TRLHL.
Respecte a la sexta, relativa ai complement específic del personal de 

l'Ajuntament, si bé és una reclamació que afecta els empleats públics ha de 
ser objecte de negociació sindical, no sent possible la seua adequació a 
través de l'aprovació del Pressupost general al no respondre a obligacions 
legalment contretes per la Corporació, per a la satisfacció de la qual haja de 
consignar-se crèdits pressupostaris en el pròxim exercici, per la qual cosa no 
pot admetre's com a al·legació.

Respecte a la sèptima, En el Pressupost de 2014 s'habilite una 
quantitat per a abonar sol·licituds pendents de cobrament. Ei Reglament 
contínua suspés, no obstant s'habilitarà crèdit per a abonar la resta de sol·
licituds pendents quan ho permeta la situació economicofinancera de 
l'Ajuntament.

Respecte a l'octava, relativa a ios bestretes reintegrables ha de 
recordar-se que la partida 310050 on es registren és de caràcter
extrapressupostari, imputant-se tant l'import de els bestretes concedides 
al personal com les seues devolucions, però en cap cas té reflectisc 
pressupostari pel que no pertoca l'al·legació plantejada.

Finalment, en l'escrit d'al·legacions presentat apareix al final "un còpia 
i entrebanc" de diversos preceptes i textos legals, que no pot considerar-se 
ni tan sols al·legació per la seua falta de concreció.

Examinades les al·legacions presentades per l'esmentada secció 
sindical, quant a la Plantilla i Relació de Llocs de treball, tant quant a la 
seua motivació com a respecte a la legitimació per a la seua interposició, es 
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fa constar:
⦁ -En el Pressupost de 2016, sí s'ha consignat la quantia per a la posada 
en marxa del Registre electrònic, així com per al gestor d'expedients.
⦁ -Per a realitzar el compliment estricte de la Sentència 388/2014, declarant 
la nul·litat de plantilla de l'Ajuntament de Mislata per a l'exercici 2010, quan 
amortitza 8 places de subalterns (col·legis públics i EPA), seria necessària 
un aclariment de la Sentència, en tant només declara nul·la la Plantilla de 
2010, no estenent els seus efectes a les posteriorment aprovades del 2011 
al 16, on tampoc es contemplen les dites places.

Tampoc s'ha sol·licitat execució de la Sentència per cap dels interessats. Cal tindre en compte que el personal funcionari que ocupava els llocs de subaltern en els Col·legis va ser adscrit a altres servicis (Centre Cultural, Biblioteca, Joventut i Casa de la Dóna). Només hi havia un funcionari interí ocupant la plaça de subaltern de Col·legi, que va finalitzar els servicis amb l'Ajuntament a l'amortitzar-se la plaça. La resta de centres no tenia les places cubirtas.
RESPECTE A LES AL·LEGACIONS PRESENTADES PER LA SECCIÓ 
SINDICAL STES MISLATA-IV

Examinades les al·legacions presentades per l'esmentada secció 
sindical, quant al Pressupost Municipal, tant quant a la seua motivació com 
a respecte a la legitimació per a la seua interposició, es fa constar:
Respecte a la primera: S'al·lega la falta de negociació col·lectiva, donada la 
falta de negociació real. Es justifica pels motius següents: "el procés de 
negociació s'obrirà, en cada Taula, en la data que, de comú acord, fixen 
l'administració i la majoria de la representació sindical", Sent les 
convocatòries realitzades unilateraimente per l'equip de Govern. S'al·lega no 
compliment de termini de les convocatòries, així com la falta de comunicació, 
estudis i reunions prèvies, així com l'oportuna cobertura pressupostària a la 
plantilla i RPT.
Les dos convocatòries es van realitzar amb estricte compliment del 
procediment establit, complint exactament els terminis previstos en el 
Reglament de la Taula, i aportant a les convocatòries la documentació 
necessària justificativa de les modificacions proposades per a la Plantilla i 
RPT20 7 6.
Respecte a la segona: La falta de consens, sent desitjable, no és un requisit 
de legitimitat de la Plantilla proposada.

Respecte a la tercera.- Com ja s'exposa en la contestació a l'al·legació primera, les propostes i les justificacions dels canvis en la RPT es van aportar a la convocatòria d'ambdós taules generals. I respecte a què és obligatòria la valoració de tots els llocs de treball i el catalogue de funcions, em remet a allò que s'ha expressat en l'informe de a plantilla que literalment 
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diu: " Les diferències en el lloc de Director de Mitjans de comunicació, ve degudament justificada en les propostes, en relació a l'art 19 de la Llei  48/2015, de 29 d'octubre, de Pressupostos Generals de l Estat per a l'año2016, segons el qual:" Dos. L'any 2016, les retribucions del persona! ai servici del sector públic no podran experimentar un increment global superior a l'1 per cent respecte a les vigents el 31 de desembre de 2015, en termes d'homogeneïtat per als dos períodes de la comparació, tant pel que fa a efectius de personal com a l'antiguitat del mateix. Set. El que disposen els apartats anteriors ha d'entendre's sense perjuí de les adequacions retributives que, amb caràcter singular i excepcional, resulten imprescindibles pel contingut dels llocs de treball, per la variació del nombre d'efectius assignats a cada programa o pel grau de consecució d'ios objectius fixats al mateix.
Així mateix, es fa constar que la Plantilla i RPT aprovades pel Ple, 

coincidixen exactament amb ia proposta que es va remetre amb la 
convocatòria del dia 30 de novembre, per a ia taula de 3 de desembre.

Respecte a la quinta.- Es modifica la Plaça d'Administració Especial, 
Tècnic de Control Pressupostari, en Administració General, a través de la 
Promoció Interna Horitzontal prevista en la Legislació vigent, per a 
desenrotllar a més funcions comunes a l'exercici de l'activitat administrativa. 
El dit procés es realitzarà una vegada aprovat definitivament el pressupost.

El procediment de Promoció Interna Horitzontal no es du a terme junt 
amb el Pressupost, es contemplen previsions que, després dels processos 
legals oportuns, es portaran a terme dins del present exercici.

En cas de no superar-se el procés de Promoció interna Horitzontal, la 
dita plaça persistiria en la Plantilla i RPT (a extingir), en tant la funcionària 
que l'ocupa va accedir a ella per oposició. Es va realitzar esmena en el Ple, 
constant el posat a extingir en ia plantilla.

En definitiva, per tot el que antecedix, i a la vista de les al·legacions 
plantejades per les seccions sindicals de UGT FSP i STES MISLATA-1V es 
considera que, si bé, pertanyen a l'àmbit de la gestió dels recursos humans, i 
que deuen, si és el cas, adoptar-se d'acord amb les disposicions legals 
vigents sent preceptiva la negociació sindical prèvia, l'aprovació del 
Pressupost General de! exercici no és el fòrum adequat per a la seua 
adopció, per la qual cosa procedix la seua desestimació al no trobar-se entre 
els supòsits previstos en l'article 170. 2 del TRLRHL”

Per tot això, s'acorda:
PRIMER: desestimar les al·legacions presentades per la Secció Sindical d'UGT-PSP de l'Ajuntament de Mislata (RE. 5422) i per la Secció Sindical de STAS-MISDLATA-IV Intersindical Valenciana) (RE.5810).
SEGON: Conseqüentment, aprovar definitivament el pressupost municipal per a 2016, plantilla de personal i relació de llocs de treball 
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aprovats inicialment en sessió plenària de 22 de febrer de 2016.
3. APROVACIÓ DE L'ESTABLIMENT I REGULACIÓ DEL PREU 

PÚBLIC PER LA PRESTACIÓ DEL SERVICI D'ESPAI DE COWORKING-
ESPAI EMPRÉN

El Sr. alcalde informa que el debat dels punts tres i quatre de l'orde del dia, per estar relacionats, seran objecte de debat conjunt.
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Hisenda i Especial de Comptes, favorable a l'aprovació de l'establiment i regulació del preu públic per la prestació del servici d'espai de coworking-Espai Emprén.
Pren la paraula el Sr. González Murgui, portaveu del Grup Ciudadanos, i explica que el coworking és una evolució del treball col·laboratiu. Es tracta, diu, d'un espai d'oficines compartides en què els professionals autònoms, treballadors i empresaris es donen cita per a treballar, i en els que els gestors de l'espai intenten connectar i crear oportunitats professionals i personals entre i per als membres. Majoritàriament, diu, es tracta de professionals que no necessiten més que un portàtil, un telèfon i una bona connexió a Internet per a realitzar el seu treball, programadors, dissenyadors, gestors de comunicació online, periodistes, comercials, consultors, etc. 
Assenyala que la gran diferència d'este espai singular respecte als centres de negocis i les clàssiques oficines compartides és la figura del gestor, que espera que quede aclarida al llarg d'esta legislatura. Es tracta, diu, d'una persona que treballarà perquè els membres es coneguen millor i generen un clima de confiança, i les dinàmiques de col·laboració permetran accelerar les oportunitats de treball i ajuda.
Manifesta que el Grup de Ciudadanos recolzarà totes les mesures que signifiquen ocupació i, a la vista de l'informe preceptiu d'Intervenció, i vist també l'informe del cap de gestió, que diu que el càlcul dels costos s'estimarà en al voltant de nou mil euros anuals, el seu grup polític votarà a favor.
Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i diu que el seu vot també serà favorable, atés que esta proposta estava continguda en el seu programa electoral i els pareix interessant i necessària.
Prosseguix dient que en l'Ordenança Reguladora del Preu Públic s'establix al punt sext que la modificació de la tarifa es delega en la Junta de Govern, i considera que és quelcom que es convertix en habitual, és a dir, buidar en tot allò que es pot al Ple Municipal i, per això, la capacitat de fiscalització per part de l'oposició, i açò, encara que siga legal, cal preguntar-se si és ètic o no, més quan anteriorment s'estava parlant de la Llei de transparència.
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Manifesta que moltes vegades el tarannà del govern es comprova en la forma que té d'obrir-se a l'oposició, als agents socials… i explica que després de reunir-se en la Junta de Portaveus se li va sol·licitar que assistira a una de les reunions de la taula negociadora, per la qual cosa va fer una petició per escrit que va ser rebutjada. Respecte d'això assenyala que la dita sol·licitud no està regulada per la llei, ja que no hi ha una llei que obligue o permeta que un portaveu de l'oposició puga estar present en una mesa de negociació, però tampoc una llei diu que no puga estar-ho. Açò, diu, deixa clar quin és el tarannà de l'equip de govern, i el mateix ocorre amb una altra sol·licitud que va fer en relació als pressupostos, atés que va sol·licitar còpia en un PDF original per a poder realitzar una revisió més profunda i també van rebutjar esta sol·licitud. 
Repetix que hi ha coses que podrien estar vinculades al Ple i les traslladen per a evitar la fiscalització de l'oposició, i per això vol manifestar la queixa que convertisquen els plens en un mer tràmit i els buiden de contingut.
Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Sr. López Bronchud, i diu que hi ha ferramentes per a la transparència que sí es tenen, així, des del mes d'octubre de l'any 2013 està utilitzant els precs i preguntes per a exposar la seua demanda que es graven els plens i que es pengen en la pàgina web, qüestió que està fent hui un veí de la localitat. Per això, diu, per la transparència es poden fer moltes més coses de què s'estan fent.
Prosseguix dient que el seu Grup està a favor del projecte de coworking, que han defés i portaven en el seu programa electoral, i ho han traslladat ací com a moció, la qual cosa no saben, diu, és com es pensa desenrotllar eixe servici a Mislata, perquè s'ha entrat en la moda de batejar amb noms exòtics tot el que es fa en el municipi i, afig, necessita saber com es va a gestionar, perquè no ho sap, i no sols hui, perquè quan es parla de participació vol assenyalar al Ple que el dia 3 de novembre de 2014 el Grup Popular va presentar en la comissió d'Interior la petició que se'ls traslladara com seria el projecte que s'havia anunciat a so de bombo i platerets en la premsa. És a dir, l'equip de govern en la legislatura passada ja va anunciar l'espai Emprén en Ciutat de Mislata i des de llavors estan esperant que algú els diga com serà este projecte.
Assenyala que també va sol·licitar per registre d'entrada que se li facilitarà l'estudi realitzat per una empresa privada i que ha costat dos mil euros, que ha servit per a l'assistència tècnica, la consultoria i la posada en marxa de l'espai coworking a Mislata, atés que és un informe que consideren vital per al que hui s'aprova i, a pesar d'això, recolzaran esta proposta per entendre que açò és bo per al municipi, però ho fan sense saber com gestionaran, ni que recursos, horaris, atencions, etc., tindrà.
Pren la paraula la portaveu del grup socialista, Sra. Martínez Mora, i diu que en els últims anys el percentatge de treballadors autònoms donats d'alta en eixe règim especial a Mislata, ha experimentat un increment, mentres que el percentatge de treballadors donats d'alta en règim general, 
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treballadors per compte d'altri, s'ha reduït pràcticament en la mateixa proporció, la qual cosa porta a deduir que aquelles persones que es van quedar en el seu moment sense ocupació decidixen submergir-se en projectes nous i propis. Afig que molts d'eixos emprenedors que poden arribar a ser microempreses tenen escassos recursos per a començar, i especialment els que adopten aquelles activitats que presten servicis professionals i no poden permetre's el gasto que suposa tindre un lloc propi de treball.
Per això, diu, van començar a treballar en este procés, en la possible ubicació i en eixa nova acció d'espai coworking, que no és quelcom nou, ni quelcom que s'hagen inventat, ni és un nom exòtic, sinó que s'està realitzant en altres municipis i s'ha vist que funciona, per la qual cosa s'ha decidit fer-ho ací de forma directa, quan en la gran majoria de municipis on es presta es fa per mitjà de concessions.
Explica que els usuaris de coworking que estaran ubicats en eixe espai Emprén tindran a la seua disposició determinats servicis que són necessaris per a donar els primers passos en eixa aventura empresarial i impulsar el seu creixement. D'esta manera, diu, l'Ajuntament consolida el suport als nous emprenedors, així com li'ls proporciona l'assessorament necessari a fi de dinamitzar les noves iniciatives econòmiques i empresarials dels ciutadans de Mislata.
Dit açò, continua, per a posar en marxa este espai coworking es necessita d'una Ordenança municipal que regule el seu ús, i consideren que la que es porta a aprovació és prou completa, encara que les possibles llacunes es podran esmenar per tractar-se d'una aprovació provisional. En ella, continua, s'establixen aquells criteris de valoració per a la concessió dels distints llocs i la fixació del preu públic que li costarà a l'usuari que ocuparà el lloc, que són cinquanta euros mensuals més IVA.
A manera de resum, diu que es podria definir com un règim del lloguer temporal d'un espai equipat per al primer funcionament del negoci. Afig que es tracta de 16 llocs individuals amb mobiliari, presa de corrent i un caseller amb una clau; que no li'ls dotarà d'un ordinador propi i podran fer ús d'espais comuns com són una zona d'estar, sala de reunions (quan se sol·licite) impressora, fotocopiadora (costejant cada usuari el que utilitze), connexió de wifi gratuïta, inclusió en el pla màrqueting, servici de consergeria, reserves de places per a accions formatives, climatització, llum i servici de neteja. Es tracta, però que aquells professionals, nous emprenedors, jóvens o no, que utilitzen este espai puguen aprofitar entre si aquelles sinergies que tenen entre ells.
Prosseguix dient que es nomenarà una comissió de valoració formada per tècnics que tindrà en compte tots els requisits necessaris perquè eixos nous emprenedors puguen formar part d'eixe espai i, davant de qualsevol incidència, resoldran. Afig que el temps estimat serà d'un any prorrogable per un any més, en períodes semestrals.
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Afirma que este espai públic era necessari per a ús d'aquells nous emprenedors i xicotetes PIMES com una primera ubicació de treball, i serà un espai compartit que tindrà els requisits mínims necessaris i els usuaris dels quals podran formar part d'aquelles xarrades i temes de formació que s'estan realitzant, com el que es va impartir d'autònoms, en el que s'analitzaven aquells primers passos que havia de realitzar el ciutadà per a donar-se d'alta d'autònom, què implicava, o com elaborar un pla d'empresa.
Explica que van considerar que l'espai ideal era l'edifici La Fàbrica i, finalment, diu  que en les Juntes de Govern no sols formen part els regidors de l'equip de govern, sinó també dos habilitats nacionals que vetlen per la legalitat del que allí s'aprove.
En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui puntualitza que ja hui milers de professionals d'Internet i autònoms de qualsevol tipus treballen cada dia en un d'estos espais al nostre país, per exemple, només a Barcelona hi ha més de cent espais d'estes característiques, més de cinc-cents a Espanya i més de mil sis-cents a tot Europa. Mislata també es va a unir a este tipus d'espais que consideren fonamental.
Cenyint-se al tema de l'Ordenança Reguladora diu que ja la tinent d'alcalde ha parlat de qüestions com els criteris de valoració, i Ciudadanos, respecte d'això, tenen algunes xicotetes divergències que esperen solucionar en la comissió de Règim Interior.
Finalitza dient que, respecte a la transparència, Ciudadanos va presentar en el mes de febrer una moció perquè els plens municipals es graven i divulguen i puguen penjar-se en la pàgina web a fi de poder consultar-los en qualsevol moment, i esperen que el Sr. alcalde porte avant esta moció al Ple.
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que, pel que cosa ha entés de la intervenció de la portaveu del PSOE, el punt sis quedarà com està, per la qual cosa el control serà de la Junta de Govern i no del Ple, la qual cosa li produïx una xicoteta desil·lusió, perquè esperava un canvi de sentit per part de l'equip de govern, perquè independentment de que a les mateixes assistisquen dos funcionaris, són els regidors els que han sigut triats pels ciutadans i els primers que han de vetlar pel compliment de tota la normativa. Afig que, com ha dit anteriorment, la delegació en la Junta de Govern és legal, però li pareix allunyada de la transparència que tant s'ha mencionat.
El Sr. López Bronchud agraïx el to de la intervenció de la portaveu socialista aclarint quelcom que porten demanant des de novembre de 2014, que és saber com es pretén fer funcionar l'espai de coworking, ja que, repetix, es venen projectes a què es posa noms molt cridaners, però dels que el Ple no té coneixement, i açò suposa botar-se un tràmit indispensable.
Prosseguix dient que s'ha dit que la persona que vaja a l'Espai Emprén tindrà assessorament, i fins ara eixa acció la desenrotllava l'ADL, per la qual cosa li agradaria que li explicaran qui es va a encarregar en el futur d'eixe 
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assessorament als autònoms.
Finalitza dient que el Grup Popular votarà a favor d'esta proposta perquè entén que és un bon projecte per a Mislata i també ho defenien.
La Sra. Martínez Mora diu que l'informe del tècnic de gestió tributària és clar, i la delegació en la Junta de Govern només afecta el cas que es modifique el preu públic que, normalment, no se sol modificar al llarg dels anys, i si fóra així s'informaria d'això perquè els ciutadans han de saber-ho, però, afig, la Junta de Govern no decidirà modificacions sobre l'Ordenança.
Prosseguix dient que, com ha dit en la seua primera intervenció, es tracta de l'aprovació inicial de l'Ordenança, i estan oberts a qualsevol modificació que es puga realitzar, comptant amb l'assessorament dels tècnics de l'ADL, i la idea és continuar realitzant eixe bon treball que s'està duent a terme a través de la Regidoria de Comerç i continuar assessorant, però al comptar amb este espai, el dit assessorament es multiplica, ja que entre els propis professionals s'aprofiten de les sinergies existents entre ells i, per això, s'ha donat el cas que han pogut constituir societats limitades o professionals, per la qual cosa els ha vingut bé comptar amb una ubicació de cost simbòlic. Com ha dit abans, assenyala, són cinquanta euros al mes, més IVA, la qual cosa fa que Mislata siga el municipi més econòmic de l'entorn, atés que este servici es va a prestar directament.
Finalitza agraint a tots els grups que recolzen esta ordenança i este preu públic per a l'espai coworking.
Conclòs el debat, l'Ajuntament Ple per unanimitat dels seus membres, va adoptar l'acord següent:
Vista la imminent posada en marxa del servici de la prestació del servici d'espai de coworking - Espai Emprén.
Vista l'estimació del cost del servici que consta en l'expedient.
Considerant que l'article 41 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de  març, pel que s aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, establix que les entitats locals podran establir preus públics per la prestació de servicis o la realització d'activitats de la competència de l'entitat local, sempre que no concórrega cap de les circumstàncies especificades en l'article 20.1.B) d'esta Llei (casos en què procedix la taxa).
Vist l'informe d'Intervenció, de data 7 de març de 2016.
Vist l'informe del Cap de Servici de Gestió Tributària, de data 1 de març de 2016.
S'acorda:
Aprovar l'establiment i regulació d'un preu públic per la prestació del 
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servici d'espai de coworking - Espai Emprén, segons la següent Ordenança reguladora:

ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PER LA PRESTACIÓ DE SERVICI D'ESPAI DE COWORKING - ESPAI
EMPRÉN.

Article 1.- APROVACIÓ
De conformitat amb el que establix l'articule 41 del Reial Decret  Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, este Ajuntament aprova l'establiment del Preu Públic per la prestació del servici d'espai de coworking - Espai Emprén, que es regirà pel que establix els articles 41 a 47 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 i per la present Ordenança Reguladora.
Article 2.- FETS DETERMINANTS DE L'EXIGIBILITAT DEL PREU PUBLIQUE
El fet que faculta a este Ajuntament per a l'exigència del mencionat Preu Públic, és la prestació als usuaris del servici de l'Espai Emprén en els termes establits en les normes d'ús aprovades.
Article 3°.- OBLIGATS AL PAGAMENT
Les persones físiques i jurídiques, així com les entitats a què es referix l'art. 35.4 de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, General Tributària, usuàries de l'Espai Emprén.
Article 4.- OBLIGACIÓ DEL PAGAMENT
L'obligació de pagament del present Preu Públic naix des del moment que es ferm el compromís d'ocupació d'un lloc de treball en l'espai de coworldng - Espai Emprén, exigint l'Ajuntament l'ingrés de la quantitat resultant de l'aplicació de la Tarifa que corresponga, regulada en l'article 5 de la present Ordenança.
Article 5.- QUANTIA
1 .-La quantia del Preu Públic per la prestació del servici d'espai de coworking - Espai Emprén, serà la que es fixa en la següent la Tarifa:
Període import

Mes natural 50,00.-€
⦁ “Sobre les tarifes assenyalades en el present article, s'aplicaran els 
Impostos legalment repercutibles segons la legislació vigent.⦁ -La quota té com a període el mes natural, però es farà efectiva 
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anticipadament per trimestres naturals, a l'efecte del qual s'emetran els corresponents rebuts trimestrals que hauran de ser pagats abans del dia 10 del primer mes del trimestre.⦁ -No obstant això el document de cobrament es podrà prorratejar per al seu 
pagament per períodes mensuals naturals en el cas d'alta o baixa en el servici començat un trimestre natural.

Article 6.- MODIFICACIÓ DE LATARIFA
La modificació de la tarifa, es delega en la Junta de Govern Local, el seu import haurà de cobrir com a mínim el cost del servici prestat o de l'activitat realitzada, llevat que hi haja raons socials, benèfiques, culturals o d'interés públic que així ho aconsellen, i en este cas es podran fixar per davall del límit previst en l'apartat anterior; en estos casos hauran de consignar-se en els pressupostos de l'entitat les dotacions oportunes per a la cobertura de la diferència resultant si l'haguera.
Articule 7.- ADMINISTRACIÓ I COBRAMENT
L'esmentat preu públic serà liquidat i recaptat amb aplicació del Reial  Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i la normativa que la desenrotlla i complementa.
Article 8.- INFRACCIONS I SANCIONSLes infraccions per incompliment de les normes, així com les sancions corresponents, es regiran pel que establix la de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, General Tributària i disposicions que la complementen i desenrotllen.DISPOSICIÓ FINALLa present Ordenança reguladora entrarà en vigor i començarà a aplicar-se l'endemà de la seua publicació en el Butlletí Oficial de la Província, romanent en vigor fins a la seua modificació o derogació expresses.

4. APROVACIÓ INICIAL DE L'ORDENANÇA REGULADORA DE 
L'ESPAI DE COWORKING-ESPAÍ EMPRÉN

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Hisenda i Especial de Comptes, favorable a l'aprovació inicial de l'Ordenança Reguladora de l'Espai de Coworking-Espai Emprén.
Es dóna per reproduït el debat anterior i sotmés l'assumpte a votació, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, va adoptar l'acord següent:
Vist l'expedient relatiu a l'aprovació inicial de l'Ordenança Reguladora de l'Espai de Coworking-Espaí Emprén.
Vistos l'informe emés pel cap de servici de Promoció Econòmica i 
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Consum, de data 15 de març de 2016, 
S'acorda: 
PRIMER: Aprovar inicialment l'Ordenança reguladora de l'ús de l'espai de coworking, que es transcriu a continuació:

ORDENANÇA REGULADORA DE L'ESPAI DE COWORKÍNG ESPAI 
EMPRÉN AL CENTRE SOCIOCULTURAL LA FÀBRICA DE 

MISLATA

TÍTOL I. DISPOSICIONS GENERALS

Article 1. Objecte General
La present ordenança té per objecte establir el funcionament de l'espai de coworking Espai Emprén al Centre Sociocultural La Fàbrica de Mislata (d'ara en avant, Espai Emprén), regular la relació entre els usuaris i Espai Emprén, establir el reglament de règim intern, definir els requisits a complir per les persones usuàries i establir els criteris de valoració per a concessió dels llocs en concurrència competitiva.

Article 2. Descripció d'Espai Emprén
Espai Emprén té com a objectiu donar suport a les iniciatives econòmiques d'emprenedors, professionals autònoms o empreses que sorgisquen en el municipi, dotant estes iniciatives d'un espai físic, amb servicis adequats per a desenrotllar l'activitat, i contribuir així a la generació de riquesa i creació d'ocupació a Mislata.
Amb este projecte es perseguix fomentar la creació d'iniciatives empresarials i així donar suport a emprenedors i professionals, així com donar suport al desenrotllament de microempreses ja existents.
Este servici es fonamenta a oferir, a través d'un règim de lloguer temporal, un espai físic equipat per al funcionament del negoci i unes instal·lacions comunes.
L'espai de coworking Espai Emprén ubicat al Centre Sociocultural La Fàbrica, al carrer Felipe Bellver, 43 de Mislata, i disposa dels servicis següents:

⦁ Zona de llocs de treball individual en àrea de treball compartit (coworking).⦁ Sala de reunions.⦁ Zones comunes.⦁ Aules de formació.
22



⦁ Zona de vending.
Espai Emprénoferix als sol·licitants:
16 llocs individuals, dotats amb:⦁ Mobiliari (taula i cadira).⦁ Preses de corrent elèctric.⦁ Caseller amb clau per a depòsit de documentació i efectes.
-Ús d'espais comuns:⦁ Ús de l'espai de les zones comunes, zona de vending i zona estar.⦁ Ús de la sala de reunions, prèvia cita, i de l'equipament audiovisual 
(pissarra, pantalla, projector, etc.). L'ús d'esta sala és estrictament 
empresarial, per a realitzar presentacions a possibles clients, mantindre 
reunions de treball amb altres equips o proveïdors o programar accions 
formatives internes. Queda exclòs l'ús per a accions formatives externes.

-Serveis comuns:
⦁ Impressora/fotocopiadora, d'ús compartit, (segons tarifes 

determinades en el reglament).⦁ Connexió Wifi gratuïta.⦁ Inclusió en el Pla de Màrqueting i en la promoció de l'espai, 
per mitjà de la fitxa amb logotip i descripció d'activitat per a 
donar a conéixer l'empresa.

-Servici de consergeria i arreplega de correu i paquets.
⦁ Reserva de plaça en esdeveniments i accions formatives organitzats pel 
Centre Sociocultural La Fàbrica.
⦁ Servicis inclosos: climatització, llum, ús de neteges i neteja.
⦁ Servicis no inclosos:
⦁ Maquinari: ordinador, impressora, escàner,...
⦁ Telèfon.
⦁ Consumibles.
⦁ Atenció telefònica.
Article 3. Usuaris i requisits

Podran ser usuaris de ple dret de l'Espai Emprén emprenedors i/o empreses que complisquen els requisits següents:
⦁ Persones físiques o jurídiques que exercisquen una activitat 

econòmica legalment constituïda com a empresa, o ser 
representants d'ella. L'activitat econòmica ha de donar-se 
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d'alta amb domicili fiscal o social en el municipi de Mislata.
⦁ Tindre la consideració de persona emprenedora segons 

contingut del Capítol I del Decret Llei 2/2012, de 13 de gener, 
del Consell, de mesures urgents de suport a la iniciativa 
empresarial i als emprenedors, microempreses i xicotetes i 
mitjanes empreses (PIME) de la Comunitat Valenciana, o 
norma que la substituïsca.

⦁ Haver iniciat una activitat econòmica de caràcter tecnològic 
relacionada amb la prestació de servicis a empreses o 
persones, i preferentment registrada amb algun dels epígrafs 
del IAE de l'annex I.

⦁ No tindre pendents deutes amb la Seguretat Social ni amb cap 
de les Hisendes Estatal, Autonòmica i/o Local.

⦁ Complir amb la consideració de microempresa establida en la 
definició de la directiva europea Annex 1 del Reglament (CE) 
núm. 800/2008, de la Comissió, de 6 d'agost de 2008 (article 
2)\ o normativa que la puga substituir.

Queda exclosa qualsevol activitat que requerisca la dispensació de 
producte (venda i/o entrega de producte) i l'atenció al client final d'un servici. 
En tot cas, la Comissió de Valoració i Seguiment estudiarà cada sol·licitud i 
emetrà els seus informes individuals que autoritzen o desaproven les sol·
licituds.

El nombre de persones que podran utilitzar l'àmbit de coworking per al 
supòsit de persones jurídiques (S.L., S.A. i/o Cooperatives), es restringix a 
dos per cada CIF.

Article 4. Activitats excloses de l'espai de coworking Espai Emprén en 
el Centre Sociocultural La Fàbrica de Mislata

Queden excloses totes aquelles activitats que perjudiquen el medi 
ambient o l'entorn local, en concret les següents:
1. Activitats no admeses per les ordenances municipals.
2. Activitats que puguen considerar-se perilloses, insalubres, nocives o que pogueren pertorbar l'activitat dels altres ocupants.

TÍTOL II. SELECCIÓ, ADJUDICACIÓ I FIRMA DE COMPROMÍS
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Article 5. Presentació de sol·licituds
Les sol·licituds hauran de presentar-se, juntament amb la documentació requerida, preferentment en el Registre de l'Ajuntament de Mislata, o en l'Agència de Desenrotllament Local (carrer Antoni Aparisi, 6, de Mislata), o per qualsevol dels mitjans i formes previstos en l'apartat 4 de l'article 38 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i deí Procediment Administratiu Comú,
Les sol·licituds hauran de presentar-se amb original i còpia de la documentació següent:

⦁ DNI de la persona sol·licitant.
⦁ Certificat de períodes d'inscripció en el Servef.
⦁ CIF de l'empresa (si la sol·licitud es realitza per a una persona jurídica).⦁ Documentació que acredite la representativitat amb què actua com a 

gerent, director/a, etc., en nom de la persona jurídica, si és procedent.
⦁ Alta en el Règim Especial de Treballadors Autònoms de la Seguretat 
Social.
⦁ El model 036 o 037 d'Alta en el Cens d'Obligats Tributaris d'Hisenda.

⦁ Certificat de no ser deutor-a de la Seguretat Social, o autorització 
firmada a l'Ajuntament de Mislata per a sol·licitar les dades.

⦁ Certificat de no ser deutor-a de la Hisenda Estatal, o autorització 
firmada a l'Ajuntament de Mislata per a sol·licitar les dades.

⦁ Certificat de no ser deutor-a de la Hisenda Autonòmica, o autorització 
firmada a l'Ajuntament de Mislata per a sol·licitar les dades.

⦁ Justificant de pagament de la fiança, de manteniment material i 
utilització de l'espai de coworking.

⦁ Declaració responsable sobre complir amb els requisits per a poder 
ser beneficiari de subvencions.

⦁ Projecte, Pla d'Empresa o document que detalle i explique l'activitat a 
desenrotllar en l'espai de coworking de manera clara i senzilla.

⦁ Document TC1 justificatiu de complir amb la condició de 
microempresa.

⦁ Si l'empresa ja està en funcionament, documentació justificativa del 
volum de negoci als efectes de complir amb la condició de microempresa.

Article 6. Comissió de Valoració i Seguiment
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L'òrgan competent per a la resolució dels procediments de selecció serà la Comissió de Valoració i Seguiment, formada per tècnics de Promoció Econòmica i Participació Ciutadana i Joventut. Esta comissió resoldrà els conflictes i incidències que es produïsquen en Espai Emprén.
La Comissió de Valoració i Seguiment es reunirà, almenys, una vegada al mes per a estudiar les sol·licituds presentades i adjudicar els espais de treball.
La Comissió de Valoració i Seguiment avaluarà les sol·licituds seguint els criteris de baremació de l'Annex II. Si no hi ha espais disponibles les sol·licituds quedaran en llista d'espera. S'adjudicaran els espais que queden lliures per baixa o finalització del servici.

Article 7. Sol·licituds
Els models establits de les sol·licituds estan disponibles a l'Ajuntament de Mislata i en la pàgina web municipal www.misiata.es.
Si és el cas, serà aplicable el que disposa l'article 71.1 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú, sobre esmena i millora de la sol·licitud. Així mateix, l'òrgan competent podrà demanar al sol·licitant tots aquells documents, dades i aclariments que siguen necessaris per a la correcta valoració de la sol·licitud presentada.

Article 8. Selecció de sol·licituds i resolució
La Comissió de Valoració i Seguiment estudiarà les sol·licituds presentades i realitzarà una valoració segons els criteris del Annex II, prenent com a referència la data de presentació en què la documentació està completa.
Les sol·licituds que, complint els requisits, no hagen sigut seleccionades per falta d'espais lliures, passaran a formar part d'una llista d'espera, que s'aplicarà en el cas de produir-se vacants.
La llista d'espera tindrà una validesa d'un any. La resolució i l'adjudicació d'espai no substituirà de cap manera la sol·licitud i obtenció, si és el cas, de totes les llicències i autoritzacions que siguen legalment procedents per a l'activitat a desenrotllar.
Les noves sol·licituds es classificaran per orde de registre d'entrada fins que es produïsca una nova baremació, una vegada transcorregut el període de validesa de la llista d'espera (1 any).

Article 9. Firma de compromís
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A manera de compromís d'ocupació d'un lloc de treball en l'espai de coworking, els titulars de les sol·licituds presentades seleccionats hauran de firmar les normes d'ús intern com a mostra de l'acceptació de les condicions d'ús de l'espai i de les instal·lacions i servicis del centre.
En l'acte de la firma es presentarà el justificant de pagament de la fiança, en concepte de "fiança d'ús de l'espai de coworking" i el pagament del primer trimestre.
La fiança és recuperable en finalitzar el període d'ocupació.

Article 10. Duració de l'ocupació
L'ocupació de l'espai de treball en Espai Emprén tindrà una duració mínima d'un any, amb una pròrroga d'un any addicional, que es concedirà en períodes de sis mesos. Es podrà sol·licitar esta pròrroga fins a un mes abans que expire el període inicial d'un any, i ia sol·licitud de pròrroga haurà de comptar amb l'aprovació de la Comissió de Valoració i Seguiment.
Les empreses que hagen disfrutat de l'any i les dos pròrrogues podran ampliar la seua estada excepcionalment i justificadament, si hi ha espais lliures i amb un tractament especial en la fiança, per a ajustar-la a preus de mercat. Les sol·licituds d'ampliació excepcional del temps en Espai Emprénhauran de presentar-se amb dos mesos d'antelació a la finalització del període màxim.
Les persones usuàries podran rescindir el seu compromís de permanència abans de la data de finalització, comunicant la seua voluntat d'abandonar Espai Emprén amb dos mesos d'antelació a la Comissió de Valoració i Seguiment.
Les ampliacions del període d'estada es formalitzaran per mitjà d'un annex al compromís subscrit inicialment.

Article 11. Causes de resolució del contracte
Seran causes de resolució de l'adjudicació de l'espai de treball en Espai Emprén les següents:

⦁ La fallida, concurs de creditors, suspensió de pagaments o qutament i 
espera de l'empresari.⦁ L'extinció de la personalitat de la societat.⦁ El cessament per part de l'empresa de l'activitat durant més de tres 
mesos consecutius.⦁ L'incompliment per part de l'usuari autoritzat per a l'ús d'oficines de 
qualsevol de les obligacions derivades de les presents normes i de les que puguen establir-se en el futur.⦁ La renúncia per part de l'usuari empresari.
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⦁ La no-comunicació dels canvis següents: Administrador, Òrgans 
d'administració; Estatuts; domicili social de l'activitat; objecte social; IAE.⦁ De mutu acord, prèvia comprovació del compliment per l'empresari de 
les seues obligacions contractuals.⦁ Qualsevol altre motiu considerat com a falta molt greu per la Comissió 
de Valoració i Seguiment.⦁ 

TÍTOL III. OBLIGACIONS DELS BENEFICIARIS

Article 12. Obligacions dels beneficiaris
Acceptar les decisions de la direcció dei centre quant a les normes i condicions d'ús.
Acceptar les decisions de la Comissió de Valoració i Seguiment en la resolució d'incidències i conflictes.
Facilitar la documentació relacionada amb l'activitat de l'empresa a la Comissió de Valoració i Seguiment de supervisió i control de l'ús de l'espai. L'objectiu d'esta supervisió és avaluar el desenrotllament de la iniciativa.
Comunicar a la Comissió de Valoració i Seguiment qualsevol variació de forma jurídica, delegació de poders, ampliacions o variacions de l'objecte de la societat, etc
TÍTOL IV. FUNCIONAMENT I CONVIVÈNCIA EN ESPAI EMPRÉN

Article 13. Identificació
Qualsevol persona que accedisca a la zona de treball estarà obligada a  identificar-se.Article 14.Limpieza de zones internes.
És competència de l'Ajuntament de Mislata mantindre la neteja d'EspaiEmprén i de la resta del Centre Sociocultural La Fàbrica.

Article 15. Notificació de deficiències
Els usuaris podran comunicar en Consergeria les avaries o deficiències que es produïsquen en les instal·lacions del Centre Sociocultural La Fàbrica.

Article 16. Emmagatzematge
No està permés emmagatzemar gènere o mercaderies en l'espai de coworking, ni invadir totalment o parcialment corredors, accessos o zones de pas.
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Article 17. Prohibicions i limitacions
Estan prohibides les següents activitats i usos:

⦁ L'ús de qualsevol material no permés per les normes de Seguretat i 
Higiene.⦁ L'exercici de tota activitat que puga considerar-se perillosa, 

insalubre, nociva o que pertorbe l'activitat dels restants ocupants.
La pràctica de qualsevol professió, comerç o activitat no previstos en el contracte de prestació de servicis en qualsevol espai del Centre Sociocultural La Fàbrica.

Article 18. Infraccions
Les accions o omissions contràries a estes bases tindran el caràcter d'infraccions administratives i seran sancionades en els casos, forma i mesura que en ell es determina, llevat que puguen constituir delictes o faltes tipificades davant de lleis penals, i en este cas l'òrgan competent municipal passarà el tant de culpa a l'orde jurisdiccional competent i s'abstindrà de seguir el procediment sancionador mentres l'autoritat judicial no dicte sentència ferma.

Article 19. Classificació de les infraccions
Les infraccions a què fa referència ei apartat anterior es classifiquen en ieves, greus i molt greus,

Faltes lleus
⦁ Falta de puntualitat reiterada en el compliment de l'horari de tancament.⦁ Falta d'assistència, sense justificar, al centre o a les activitats en què 

s'inscriga.⦁ Molestar altres usuaris del centre.⦁ A més, tindran la consideració d'infraccions lleus les comeses contra 
les normes contingudes en esta Ordenança que no es qualifiquen expressament com greus o molt greus en els apartats següents.

Faltes greus
⦁ Es consideren faltes greus el deteriorament intencionat o negligent dels 
elements comuns de! Centre Sociocultural La Fàbrica i la no-comunicació de canvis de rellevància en l'empresa.⦁ La utilització de l'espai per a un ús diferent del concedit per este 
Ajuntament.⦁ Reincidir en tres faltes lleus.
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Faltes molt greus
⦁ La falsificació de documentació, firmes, segells, dades rellevants per a 

la selecció de les sol·licituds.
⦁ L'incompliment de les obligacions econòmiques amb l'Ajuntament 

durant tres mesos consecutius o cinc alterns.⦁ L'entrada al Centre Sociocultural La Fàbrica de materials perillosos, 
insalubres o nocius no permesos per la corresponent llicència 
d'obertura i la comissió de tres faltes greus.⦁ Agredir física o moralment a personal visitant, personal usuari i 
personal del centre.⦁ Realitzar comentaris discriminatoris, ofensius o que fomenten la 
violència sexista, política, religiosa o xenòfoba.⦁ Robatori o sostracció de material o documentació, tant pertanyent al 
centre com a una altra persona.
En tots els casos la Comissió de Valoració i Seguiment notificarà a  les persones causants dels fets analitzats la decisió presa i les conseqüències derivades d'elles.
Per a este procediment serà requisit indispensable concedir tràmit d'audiència a l'interessat.

Article 20. Sancions
Infraccions lleus: Advertència de la Comissió de Valoració i Seguiimiento.Infraccions greus:           150€
Infraccions molt greus: No devolució de la fiança.Multa de 500€. Rescissió del compromís i expulsió.

Article 21. Prescripció de faltes i sancions
Les infraccions previstes en la present Ordenança prescriuran en els terminis següents:⦁ Les lleus, als sis mesos.⦁ Les greus, als dos anys.⦁ Les molt greus, als tres anys.
El termini de prescripció de les infraccions començarà a comptar-se des del dia en què la infracció s'haguera comés.
Les sancions imposades en la present Ordenança prescriuran en els terminis següents:

⦁ Per faltes lleus, a l'any.
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⦁ Per faltes greus, als dos anys.
⦁ Per faltes molt greus, als tres anys.

Ei termini de prescripció de les sancions començarà a comptar-se des de l'endemà del dia en què adquirisca fermesa la resolució per la qual s'imposa  la sanció.
TÍTOL V PREU

Article 22. Preu i fiança
L'Ordenança del preu públic del servici arreplegarà els imports del preu públic de l'ús de l'espai de coworking. El preu públic de l'ús s'abonarà trimestralment.
L'import de la fiança serà igual a tres mensualitats.
El primer pagament, corresponent a la fiança, es farà efectiu a la firma de firma del compromís d'ús de l'espai de coworking. A partir d'eixe moment, abans del dia 10, a comptar de l'inici de cada trimestre, els usuaris hauran de presentar en consergeria una còpia del rebut del pagament trimestral.
La fiança es tornarà quan es rescindisca el contracte d'ús de l'EspaiEmprén, si no s'ha detectat cap incidència i l'usuari estava al corrent dels pagaments mensuals. Ei usuari haurà de realitzar una petició per escrit i justificar que el domicili fiscal de l'empresa ha romàs en la ciutat de Mislata durant tot el temps que ha ocupat l'espai de coworking. El termini per a sol·licitar la devolució de la fiança és d'un any des de la data de rescissió del contracte d'ús. Si no se sol·licita el reintegrament de la fiança abans d'un any s'entén que l'usuari renúncia a esta devolució.
La fiança serà destinada al manteniment de mobiliari i instal·lacions i té caràcter recuperable. La quantitat establida com a fiança podrà modificar-se al llarg del temps, pel mateix òrgan que aprove ias següents bases, per a ajustar els preus a les necessitats i objectius del servici implantat, sense que això afecte les condicions acordades amb les persones que ja en disfruten.

TÍTOL VI BASES

Article 22.Aceptación de les bases
La sol·licitud d'un espai de coworking en Espai Emprén comporta l'acceptació de les presents bases i del reglament de règim intern. També s'autoritza a l'Ajuntament de Mislata a difondre e! nom i la imatge de la iniciativa empresarial pels mitjans i forma que estime convenient, sense dret a cap compensació ni indemnització, quedant alliberat de qualsevol 
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reclamació o acció posterior que signifique disconformitat amb els servicis oferits i tota la seua disposició normativa.
L'Ajuntament de Mislata també es reserva el dret, en cas de força major o de circumstàncies particulars sobrevingudes, de retardar, acurtar, interrompre o anul·lar el desenrotllament de la prestació del present servici, així com les accions derivades o previstes en éi, sense que en tals casos puga ser exigida cap responsabilitat

Annex
A nivell orientatiu, la Comissió de Valoració i Seguiment donarà prioritat a empreses donades d'alta en els epígrafs del IAE consignats a continuació. En tot cas, la Comissió de Valoració i Seguiment revisarà cada sol·licitud per a decidir si l'exercici de l'activitat és compatible amb el conjunt dels usuaris de l'espai de coworking.

Epígrafs del IAE

⦁ 476 Edició.⦁ 677.1 Hostaleria i restauració sense establiment,⦁ 677.9 Altres servicis alimentació-restauració.⦁ 755.1 Servicis a altres agències de viatges.⦁ 821 Entitats asseguradorsde vida i capital⦁ 831 Auxiliars financers.⦁ 832 Auxiliars d'assegurances.⦁ 84 Servicis prestats a les empreses, excepte 845, 847 i 849.4. Altres 
servicis prestats n.c.o.p.⦁ 933.2 Promoció de. cursos i estudis en l'estranger.⦁ 933.9 Altres activitats de l'ensenyança.⦁ 936.1 Investigació cc. exactes i naturals.⦁ 936.2 Investigació cc. Metgesses.⦁ 936.3 Investigacions agràries.⦁ 936.4 Investigació cc. socials, humanitats.⦁ 936.5 Investigació tècnica industrial.⦁ 936.9 Altres investigacions científiques no compreses en altres parts.⦁ 974 Agències prestació servicis domèstics.⦁ 983 Agències de col·locació d'artistes.⦁ 989 Altres activitats de l'espectacle i turisme.⦁ 511 Agents comercials⦁ 711 Actuaris d'assegurances.⦁ 712 Agents i corredors d'assegurances.⦁ 72 Gestors públics i privats.⦁ 722 Gestors administratius.⦁ 723 Administradors de finques.

32



⦁ 731 Advocats.⦁ 732 Procuradors.⦁ 74 Economia, finances, inversions i mercats,⦁ 741 Economistes.⦁ 751 Professionals publicitat, relacions públiques.⦁ 826 Personal docent ensenyances diverses.⦁ 854 Experts organització congressos
Annex II
Criteris de baremació

La Comissió de Valoració i Seguiment valorarà cada sol·licitud. Si hi ha més sol·licituds que llocs de treball, la concessió es realitzarà per mitjà de concurrència competitiva dels projectes empresarials potencialment beneficiaris, puntuant-se els aspectes següents:
⦁ Temps d'empadronament a Mislata de la persona responsable de 
l'empresa.
⦁ Més de 2 anys. 2 punts.⦁ Més d'1 anys. 1 punt.⦁ Menys d'1 any. 0,5 punts.⦁ Temps de permanència com a persona desempleada abans de l'inici de 
l'activitat.
⦁ Fins a tres mesos, 0,5 punts.⦁ Fins a sis mesos, 1 punt.⦁ Fins a dotze mesos, 1,5 punts.⦁ Més de díhuit mesos, 2 punts.⦁ Temps d'emprenedoria, des d'inici de l'activitat.
⦁ Nova activitat, 4 punts.⦁ Fins a sis mesos d'activitat, 3 punts.⦁ Fins a dotze mesos d'activitat, 2 punts.⦁ Fins a díhuit mesos d'activitat, 1 punt.⦁ Més de díhuit mesos d'activitat, 0 punts.

⦁ Tipus d'activitat que afavorisca la sinergia entre els participants.
⦁ Epígraf sense repetir respecte als presents en l'espai de  Coworking. 3 

punts.⦁ Epígraf repetit una vegada. 2 punts.⦁ Epígraf repetit dos vegades. 1 punt.⦁ Epígraf repetit més de dos vegades. 0 punts.
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⦁ Desenrotllament del Pla de viabilitat en l'Agència per al Foment de la 
Innovació Comercial, AFIC, de Mislata.

⦁ Sí, 2 punts.⦁ No, 0 punts.
⦁ En cas d'empat, caldrà ajustar-se a l'orde de presentació de la sol·licitud, 

segons la data del registre d'entrada.

5.- APROVACIÓ DE LA INCORPORACIÓ D'UNS QUANTS 
MUNICIPIS AL CONSORCI PER A LA GESTIÓ I ADMINISTRACIÓ DE LA 
XARXA JOVES.NET

Es dona compte del dictamen de la comissió informativa i de control de Cultura, Educació, Esports i Joventut, favorable a l'aprovació de la incorporació d'uns quants municipis al Consorci per a la gestió i administració de la xarxa Joves. Net.
Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos, Sr. González Murgui, i diu que no farà ús de la paraula perquè entén que és un punt de tràmit, i anuncia que votarà a favor.
En el mateix sentit s'expressen els portaveus de Compromís per Mislata Sr. Gil i Marín, i del Grup Popular, Sr. López Bronchud.
Per part del Grup PSOE, pren la paraula el Sr. Arenas Almenar i agraïx als grups el vot favorable. Després d'això explica que el Consorci de Joves Net és un organisme independent que, des de la primera mitat dels anys noranta, engloba a uns quants municipis amb un únic comú denominador, que és desenrotllar polítiques de joventut compartides amb altres municipis, amb la qual cosa s'aconseguix reduir costos i arribar a molts més jóvens.
Continua dient que en l'actualitat la Xarxa Joves net la componen 16 municipis, i s'està parlant de 150.000 persones, la qual cosa suposa un 35% de la població. Per destacar algunes de les campanyes que desenrotllen, cita el programa de pràctiques que fomenta els hàbits saludables i la prevenció de conductes de risc i addictives donant xarrades en els instituts; un programa de corresponsals en què jóvens dels instituts es formen i són partícips de les polítiques de joventut que es desenrotllen en cada localitat; Horta neta, amb voluntariat en el medi natural;  Programa english cursos de formació per a jóvens; el teu què vols, que és una campanya d'orientació acadèmica i laboral; els viatges a la neu i a altres paratges naturals i, en definitiva, amb este Consorci, i amb esta forma de treballar en xarxa i de forma  coordinada, s'aconseguix rendibilitzar al màxim, i no sols en gastos, perquè a vegades hi ha cursos que en un sol municipi no comptarien amb un gran nombre de jóvens interessats, i s'aconseguix portar-los a cap al comptar 
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amb uns quants municipis.
Prosseguix dient que el punt que es porta a Ple, tal com obliguen els estatuts, és l'aprovació de la incorporació dels municipis de Catarroja, Manises i Rocafort.
No es produïxen més intervencions.
Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, va adoptar l'acord següent:
En relació amb la participació de l'Ajuntament de Mislata, a través de la seua Regidoria de Joventut, en el Consorci Xarxa Joves.net de de Recursos d'Informació i Participació per als Jóvens , integrat en l'actualitat pels municipis d'Alaquás, Albal, Aldaia, Almussafes, La Pobla de Farnals, Mislata, Moneada, Paterna, Picanya, Picassent, Quart de Poblet, Sagunt, Silla, Sedaví, Torrent i Xirivella, la tècnica que subscriu informa que:
Vista les sol·licituds d'incorporació al Consorci de les Regidories de 

Joventut dels Ajuntaments de Catarroja, Manises i Rocafort.
Vist l'informe tècnic emés per la cap de la Secció de Joventut, en data 15 de febrer de 2016.
S'acorda:
1. Aprovar les sol·licituds d'incorporació dels Ajuntaments de Catarroja, Manises i Rocafort al Consorci per a la gestió i administració de la Xarxa Joves.net de Recursos d'Informació i Participació Juvernil.
2. Donar compte del present acord a la Presidència del "Consorci per a la gestió i administració de la Xarxa Joves.net de Recursos d'Informació i Participació per als Jóvens" i als Ajuntaments interessats, als efectes previstos en l'article 39 dels Estatuts Reguladors del dit Consorci.
6. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA PER A 

L'ELIMINACIÓ DELS SÍMBOLS DEL FRANQUISME A MISLATA
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i Benestar Social, favorable a la moció del Grup Compromís per Mislata per a l'eliminació dels símbols del franquisme a Mislata, així com de les esmenes presentades pel Grup PSOE.
Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i dóna lectura dels acords que proposa la moció.
A continuació, el Sr. González Murgui, portaveu del Grup Ciudadanos, diu que el seu Grup també té en el seu pensament trencar definitivament amb l'antic règim i que, després de la lectura de la moció presentada per Compromís, que compta amb una exposició de motius molt detallada, el seu 
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Grup votarà a favor en tant que es prenguen en consideració les esmenes presentades.
Prosseguix dient que vol fer una xicoteta puntualització en el sentit que seria aconsellable que el Grup de Compromís, que fa referència, entre altres qüestions, a la resolució de 26 d'octubre de 2015 de la Conselleria de Justícia, Administració Pública, Reformes Democràtiques i Llibertats Públiques, utilitzara per a presentar la moció la terminologia oficial que establix l'Estatut, i que és la que s'utilitza en la pròpia Resolució per a denominar el territori com a Comunitat Valenciana, i no una més col·loquial com és País València, ja que si es menciona amb literalitat una resolució oficial, és de rigor no canviar el nom a la Comunitat.
El Sr. Gil i Marín diu, respecte a allò que s'ha comentat pel Sr. González Murgui, que el terme País València ve arreplegat en el preàmbul del mateix Estatut d'Autonomia, i no s'incomplix cap llei ni cap norma si al referir-se a esta terra se li denomina País Valencià i, per tant, continuaran utilitzant esta terminologia sempre que entenguen que procedix, i sense en ànim d'ofendre a ningú.
Prosseguix dient que la moció és prou clara, i que quaranta anys de democràcia són molts perquè continue havent-hi símbols, plaques i insígnies que exalcen i recorden la lamentable Guerra Civil i els quaranta anys de dictadura que li van seguir, sobretot per a aquelles persones que directa, o indirectament a través dels seus familiars, van patir la persecució o la violència de la dictadura. Per a estar persones, diu, este no és un tema menor, encara que creu que del franquisme  tots van ser víctimes: els vençuts i els vencedors.
Continua dient que amb l'arribada del nou govern a la Generalitat s'estan desenrotllant decrets i reglaments nous per a impulsar mesures que contribuïsquen a recuperar la memòria històrica. Afig que són molts els pobles que ja estan elaborant respecte d'això un catàleg, inclús amb la col·laboració ciutadana, com el cas de Quart de Poblet, com a pas previ per a complir amb la llei 52/2007, que és el que es porta ací, és a dir, complir amb la llei, llei més coneguda com de la Memòria Històrica.
Per tot això, diu, se sol·licita que Mislata se sume i retire les plaques franquistes que encara romanen en el municipi, i si alguna comunitat de veïns ha de tindre una placa per a mantindre els beneficis de les VPO, que es canvie per una altra amb l'escut de Mislata, per exemple, com en el municipi de Paterna, en què és la pròpia brigada de l'Ajuntament qui està procedint a l'eliminació o el canvi d'estes plaques perquè la llei es complisca.
Prosseguix dient que és evident que no és possible vanogloriarse del que va passar en este país, en el període més fosc de la història recent, i afig hi ha qui s'esgarra les vestidures perquè es reclame quelcom que és de justícia, com retirar tot allò que recorde este període, la qual cosa, diu, no significa que s'oblide, perquè el que es pretén en realitat és que mai s'oblide el que va passar en este país des de l'any 1936 a l'any 1975.
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Finalitza demanant el vot favorable de tots els grups, en primer lloc, perquè hi ha una llei que obliga a això, i en segon lloc, perquè no és possible vanagloriar-se del que va succeir en este país no fa tants anys.
Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Sr. López Bronchud, i diu que si el tema no fóra tan seriós com és començaria dient que açò li recorda al dia de la marmota, perquè esta setmana ha abaixat al despatx del secretari per a preguntar-li si açò no s'havia debatut ja en el saló de plens, perquè té la sensació que cada un cert temps es torna a este revisionisme històric.
Continua dient que en este Ajuntament, el 23 de febrer de 2006, fa deu anys, Esquerra Unida va presentar una moció sobre la recuperació de la memòria històrica en què s'exigien moltes més coses de què hui porta Compromís al Ple en esta moció.
Recorda que, en comissió d'Interior de 18 de febrer de 2013, Esquerra Unida va presentar una altra moció sobre la recuperació de la memòria històrica que posteriorment va ser debatuda el 28 de febrer de 2013 en este saló de Plens, i on es van prendre uns acords que hui tornen a presentar-se perquè no s'han posat en marxa; es tornen a portar perquè es tornen a votar, quan ja es va fer al seu dia i es va aprovar per unanimitat.
Prosseguix dient que el Partit Popular tornarà a votar, com ja va fer, perquè no defenen cap règim dictatorial. Afig que ell va nàixer en 1977, i el principal responsable de l'alçament de l'any 1936 portava dos anys soterrat, i si es vol es pot continuar mirant cap arrere, però considera que no es pot tornar a debatre quelcom que ja es va debatre fa uns anys a proposta d'un altre grup municipal i que va comptar amb el suport de tots els grups.
Repetix que té la sensació que es tornarà a portar una altra moció per a soterrar el passat, que és el que és, prou dur per a tots al tractar-se d'una guerra civil, i estan d'acord que la va provocar una persona que després va sotmetre al poble a una dictadura de quaranta anys, però patir, repetix, van patir tots, i es pot entrar en un capítol molt perillós, com obrir la guerra entre els bons i els roïns, i sentir-se jutges per a decidir qui eren una cosa o una altra, quan van ser tots els espanyols els que van patir i van lluitar on els va tocar, la qual cosa és, si es pensa, prou lamentable.
Finalitza dient que el Grup Popular votarà a favor de canviar els noms de quatre carrers, però creu que en el poble esperen que facen un poc més amb els diners públics. Finalment, diu que s'ha de portar a la pràctica el que es decidix en este Ple, i ser prou seriosos per a no portar cada sis mesos el que ja han portat altres grups municipals, perquè això suposa fer un flac favor als representants del poble, i al poble que representen. 
Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i diu que es porta a debatre la moció perquè el Grup Compromís la presenta, en la comissió d'Interior va ser debatuda, i estan obligats a portar-la a Ple.
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Assenyala que en el 2006 es van prendre alguns acords que no es van complir, i que en el 2013 es van complir alguns, com la placa de l'Hort de Sendra.
La Llei de Memòria Històrica, diu, és una manifestació de la primera legislatura del govern socialista del Sr. Rodríguez Zapatero, i té una formulació positiva que comprén distints àmbits. D'estos aspectes, afig, li agradaria posar èmfasi en la part més reivindicativa d'aquells drets i circumstàncies personals que els tribunals de la dictadura del general Franco van furtar, durant i després de la guerra civil espanyola de 1936-39.
En este sentit, recorda que la Llei 52/2007 va ser un instrument necessari per a retrotraure circumstàncies que les institucions de la dictadura van arrabassar de manera injusta a aquells ciutadans espanyols que van defendre la causa republicana.
Prosseguix dient que és trist que quasi setanta-cinc anys després encara hi haja espanyols que tinguen verdaderes dificultats per a localitzar restes dels seus familiars executats a conseqüència d'eixa guerra, i només per eixe motiu ja entenen que esta Llei era justa i necessària.
Explica que s'ha referit a un tema que no figura en la moció que ha presentat Compromís però que, sense dubte, afecta encara aquelles persones que han patit les conseqüències de la desmemòria dels seus familiars durant més de set dècades, i afig que vol deixar clar que, encara que el Grup PSOE votarà a favor de la moció, prioritza la defensa d'aquells drets subjectius i personals sobre l'històric, social i d'àmbit urbà que hui es perseguix en el punt que s'està tractant. No obstant això, diu, assumixen la simbologia urbana en els aspectes que puguen condicionar de forma negativa la vida social i, de vegades, personal, d'aquells que van patir els efectes i van ser represaliats pels vencedors de la guerra. Per tant, assenyala, els correspon posar mitjans per a suplir eixa deficiència de la història que planteja esta moció.
Continua dient que també vol defendre l'esmena d'addició al punt tercer de la presa d'acords que ha presentat el seu Grup, que en absolut desvirtua la moció, perquè recentment s'han quedat perplexos davant de la retirada de determinats símbols a Madrid que, posteriorment, han hagut de ser reinstal·lats en aplicació d'una moció semblant. Per este motiu, explica, han considerat necessària la inclusió d'una comissió tècnica que analitze amb detall, i emparant-se en criteris i coneixements històrics, aquelles insígnies, places i noms de carrers relacionats amb l'exaltació de la sublevació.
Prosseguix dient que quan preparava l'argumentari del punt es va sorprendre al conéixer l'origen d'una simbologia tan lligada al règim franquista com el jou i les fletxes, ja que es remota al segle XV, sent part fonamental de la simbologia pròpia de la monarquia dels Reis Catòlics, circumstància prèvia que va ser adoptada pels falangistes per a vincular i enllaçar al règim 
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franquista amb la història de l'Espanya Imperial i amb el símbol que els reis Isabel i Ferran van utilitzar.
Explica que considerarien un error eliminar la simbologia que encara queda a Espanya dels escuts d'armes dels Reis Catòlics, i que han de ser els experts i els historiadors els que definisquen que elements propis que corresponen a eixes insígnies o escuts franquistes o a l'esdevindre dels fets històrics.
Per tant, diu, cal ser conscients i conseqüents amb l'aplicació de la norma però, al mateix temps, no es pot ser excloent amb la realitat de la història i, per això, han de ser els tècnics i historiadors els que ho analitzen.
Continua dient que qui li anava dir a un ministre socialista com Fernando de los Rios, que va ser doctor i catedràtic de dret polític en la Universitat de Granada, que en una de les seues classes magistrals en què va esbossar, a manera d'exemple, en la dècada dels 20, que la simbologia que hauria de tindre un moviment feixista a Espanya, al relacionar-ho amb la consolidació del règim de Mussolini a Itàlia, seria el jou i les fletxes de l'escut dels Reis Catòlics, curiosament un alumne assistent a eixes classes i que, posteriorment, va formar part de les J.O.N.S., d'Onésimo Redondo, la presentaria com a proposta representativa.
Finalitza repetint que els símbols són només això, i els han d'analitzar els tècnics i historiadors, ja que són representacions que evoquen realitats, emocions i institucions, i està bé que siguen els especialistes els que decidisquen i definisquen què és o no susceptible de ser retirat. Este és, diu, el motiu d'haver presentat eixa esmena, que votaran favorablement.
En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui reitera al portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, que el seu Grup insistirà en el fet que s'utilitze la terminologia oficial en assumptes oficials.
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que, sense pretendre que es convertisca en un debat brusc, considera que estan en un òrgan democràtic, que els que estan en el saló de Ple són demòcrates i que recordar situacions passades no ha de servir per a l'enfrontament entre els uns i els altres, sinó simplement per a posar-hi solucions.
Prosseguix dient que el seu Grup desconeixia que s'hagueren presentat mocions en els anys 2006 i 2013 en un sentit semblant i, afig, esta moció té com a origen els decrets aprovats pel Consell l'any 2015, i la Llei de Memòria Històrica. Afig que li sorprén que s'aprovarà una moció l'any 2006, quan governava el Partit Popular, i que no s'adoptaran les mesures necessàries perquè hui no es tornara a reproduir esta moció.
Continua dient que en la seua intervenció no ha parlat de bons i roïns, sinó que tots, vencedors i vençuts, van ser víctimes d'eixa lamentable guerra que, entre altres coses, va motivar que Espanya fora el segon país del món en nombre de desapareguts, només després de Cambotja, i per això, també 
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es fa necessària la Llei de 2007, perquè resulta lamentable que en un Estat com l'espanyol, i en ple segle XXI, els desapareguts siguen centenars de mils.
Respecte a les esmenes, diu que acceptarien ambdós, una perquè es tracta d'una correcció ortogràfica, i la segona per a no cometre el mateix error que s'ha comés a Madrid i que ha mencionat la portaveu del PSOE. Afig que el Grup Compromís considera que hi ha elements en este municipi que simbolitzen eixe període tan fosc, i reclama que es retiren, però entenen que ha de ser un grup d'experts amb coneixements del tema els que decidisquen quins han de ser retirats i quins no.
Finalment agraïx el vot favorable de tots els grups.
Pren la paraula el Sr. López Bronchud i diu que el  govern del PP no va poder aprovar, ni votar en contra, ni abstindre's en la votació de la moció l'any 2006,  perquè el regidor Sr. Bessó González va anunciar que la retirava i, quan anys després EU la va tornar a proposar en este Saló de Plens, va comptar amb la unanimitat dels tres grups llavors representats i, per això, ha dit anteriorment que no entenia com des de 2013 a 2016 es torna a la mateixa moció.
Prosseguix dient que li agradaria incidir en el que ha dit abans, i que li agradaria saber si els gastos que s'originen per canviar els noms dels carrers els assumirà l'Ajuntament, perquè entén que açò és el que s'hauria de fer. Anuncia que el seu grup està a favor de la moció i que votaran en este sentit.
Considera oportunes les esmenes presentades pel PSOE, que la comissió valorarà la guia de carrers complets de Mislata i emetrà un informe al Ple, perquè voldrien conéixer quins són els canvis que s'executen en el municipi i, per a finalitzar, diu que hi ha un llibre de Juan Eslava Galán que es denomina Una història de la Guerra Civil, la lectura de la qual recomana. Explica que sap que és un llibre que no agradarà a ningú de què estiguen encara col·locats en un ban o en un altre, però que ajudarà a comprendre el què es va patir llavors a Espanya i des d'on s'està mirant.
Pren la paraula la Sra. Martínez Mora i afirma que no recordava com va ser allò de la moció presentada per EU l'any 2006, encara que ja formaven part de la Corporació, però que si no recorda malament, el Sr. Bessó González va retirar la moció perquè va ser tan esmenada pel Grup Popular que el proponent de la moció va considerar que s'havia desvirtuat per complet. Posteriorment, l'any 2013 s'arriba a un acord, hi ha distintes esmenes, i és aprovada per unanimitat, i gran part d'ella es va complir de forma rigorosa i ràpida, i amb gran diàleg amb el grup d'Esquerra Unida.
Prosseguix dient que el Partit Socialista ha sigut un partit actiu en la defensa de la legalitat republicana que es va instaurar en els anys trenta del segle passat. Afig que un Cap de Govern Socialista, Juan Negrín, va mantindre la defensa a ultrança de les institucions republicanes dels últims dies de la Guerra Civil, i un altre President, també del Govern Socialista, es 
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va comprometre i va aprovar la Llei que s'està debatent hui, la Llei 52/2007, de Memòria Històrica.
Afirma que tots els grups presents s'han de sentir orgullosos de fer efectius eixos drets, furtats davall un argument tan injust com el que van considerar els tribunals militars franquistes.
Per això els pareix correcte aprovar la moció amb l'esmena presentada pel seu grup, encara que açò portarà temps perquè és necessari no cometre errors.
Conclòs el debat, se sotmeten a votació les esmenes presentades pel Grup PSOE (RE 6203 i 6223), que són aprovades per unanimitat.
A continuació se sotmet a votació el fons de l'assumpte i l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels seus membres, acorda aprovar la moció següent:
“L'any 2007 es va aprovar la llei 52/2007 de 26 de desembre, per la què es reconeixien i ampliaven els drets i s'establien mesures en favor dels que van patir persecució o violència durant la guerra civil i la dictadura, coneguda com la llei de la Memòria Històrica.
En esta llei l'article 15. Símbols i monuments públics, al seu punt 1 diu: “Les administracions públiques, en l'exercici de les seues competències, prendran les mesures oportunes per a retirar escuts, insígnies, plaques i altres objectes o mencions commemoratives d'exaltació, personal o col·lectiva, de la sublevació militar, de la Guerra Civil i de la repressió de la Dictadura. Entre les mesures es podrà incloure la retirada de subvencions o ajudes públiques”. I al punt 4 afig: “Les Administracions públiques podran retirar subvencions o ajudes als propietaris privats que no actuen de la manera prevista en l'apartat 1 d'este article”.
El Decret 154/2015, de 18 de setembre, del Govern valencià pel qual s'aprova el reglament de la Conselleria de Justícia, Administració Pública, Reformes Democràtiques i Llibertats Públiques, atribuïx a la direcció general de Reformes Democràtiques l'impuls de totes aquelles mesures que contribuïsquen a la recuperació de la memòria històrica, en el marc de la normativa vigent sobre la matèria.
Per mitjà de la Resolució de la Conselleria de Justícia, Administració Pública, Reformes Democràtiques i Llibertats Públiques, del 26 d'octubre del 2015, es va constituir la Comissió Tècnica de Coordinació per a l'elaboració d'un catàleg de vestigis relatius a la Guerra Civil i la Dictadura, en l'àmbit del País Valencià, als efectes previstos en la Llei 52/2007, de 26 de desembre, per la qual es reconeixen i amplien drets i s'establixen mesures en favor de què van patir persecució o violència durant la Guerra Civil i la Dictadura.
Amb l'objecte i relatiu del qual a símbols i monuments públics, s'establix que les administracions públiques prendran les mesures oportunes per a la retirada d'escuts, insígnies, plaques i altres objectes o mencions 
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commemoratives d'exaltació, personal o col·lectiva, de la sublevació militar, de la Guerra Civil i de la repressió de la Dictadura.
A Mislata, com en molts altres llocs d'Espanya, encara s'observen restes com les especificades en esta moció, Compromís per Mislata vol manifestar el seu total desacord amb la pervivència de restes del franquisme en el nostre poble. En compliment de la norma abans referida, i de la potestat que el mateix Ajuntament té, considerem que s'ha de procedir a eliminar del terme municipal tot allò que faça referència a la dictadura franquista en qualsevol de les seues manifestacions. 
Per tot això, s'acorda:
Primer: L'Ajuntament de Mislata en compliment de l'article 15 de la Llei 52/2007 retirarà tots els escuts, insígnies, plaques i altres objectes o mencions commemoratives d'exaltació personal o col·lectiva de la revolta militar de la Guerra Civil i de la repressió de la Dictadura.
Segon: Demanar a la direcció general de Reformes Democràtiques l'impuls de les mesures necessàries per a complir la Llei 52/2007.
Tercer: Designar una comissió tècnica per a realitzar un cens de vestigis i símbols d'exaltació del franquisme per a facilitar la retirada dels mateixos amb col·laboració de la Direcció General de Reformes Democràtiques.
Quart: Que es comunique, personalment, este acord a totes les Associacions de Mislata, a les Corts Valencianes i als mitjans de comunicació.
7. MOCIÓ DEL GRUP PSOE PER A PAL·LIAR LA POBRESA 

ENERGÈTICA EN LES LLARS EN RISC D'EXCLUSIÓ SOCIAL
Es dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control d'Interior i Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció presentada pel Grup PSOE per a pal·liar la pobresa energètica en les llars en risc d'exclusió social.
Per part del Grup PSOE pren la paraula el Sr. Moreno Porcal i dóna lectura als acords que proposa la moció.
A continuació, pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos, Sr. González Murgui, i diu que no hi ha cap grup polític que no siga sensible a esta qüestió i no vote a favor de la moció perquè, com diu en l'exposició de motius, l'Institut Nacional d'Estadística afirma que el 9% dels espanyols patix pobresa energètica, per la qual cosa s'està parlant de centenars de milers de persones, afectant majoritàriament xiquets, persones majors, dependents o persones malaltes que han vist reduïts els seus ingressos, o a les famílies que patixen desocupació de llarga duració. Afig que quan llig tot açò li ve al cap la Llei de Dependència que, com tots saben, no està sent ben aplicada, 
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per la qual cosa es produïxen carències molt importants en col·lectius sensibles i pròxims a l'exclusió social.
Prosseguix dient que, per a aclarir més els criteris li agradaria saber com  es “vehiculitzarà” esta moció, i anuncia que demanaran en la comissió oportuna que es definisquen amb més profunditat eixos criteris tècnics, i també en la pròpia adopció d'acords, en el seu apartat nombre 3, es diu que s'establisquen convenis de col·laboració amb entitats i plataformes de l'àmbit del consum, i preguntaran també en la comissió com i de quina forma.
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín, portaveu del Grup Compromís per Mislata, i diu que, segons dades de 2015, 1,8 milions de llars patixen pobresa energètica a Espanya, la qual cosa suposa un dada més que alarmant davant del que les  administracions públiques han de respondre garantint tant el dret i accés a una vivenda digna com als subministraments bàsics d'energia i aigua potable a les persones i unitats familiars en situació de vulnerabilitat i risc d'exclusió. 
Prosseguix dient que, en este sentit, existixen a nivell nacional diversos estudis que han posat de manifest la cada vegada més dificultat de les llars, des de l'inici de la crisi econòmica, per a satisfer una quantitat mínima de servicis de l'energia per a les seues necessitats bàsiques de calefacció, refrigeració, il·luminació, aigua calenta sanitària, etc., és a dir, de servicis essencials per al normal desenrotllament de la vida quotidiana, d'uns mínims que garantisquen una vida digna, justa i igualitària.
Afirma que la pobresa energètica és una realitat que afecta tots els estats membres de la Unió Europea, si bé amb importants diferències entre els mateixos, i Espanya, desgraciadament, és un clar exemple en el qual la balança s'inclina clarament cap al costat negatiu, sent any rere any un dels països que lideren el rànquing quant a pobresa energètica es referix. 
Assenyala que l'administració valenciana, conscient de l'increment produït en els últims anys en el nombre de llars en situació de pobresa energètica, i sensible a la problemàtica d'exclusió residencial i social generada, pretén adoptar mesures per a permetre l'accés d'aquells sectors més necessitats de la població a uns estàndards mínims de vida. Afig que, per tot això, s'ha d'articular un procediment perquè, a través de les entitats locals, es puguen concedir ajudes econòmiques, a aquells llars el nivell de renda dels quals no siga capaç de fer front al pagament dels subministraments energètics referits, evitant així el tall dels mateixos i les greus conseqüències per a les famílies que això comportaria. 
Continua dient que, per desgràcia, este tipus de mesures, si bé molt importants i necessàries, no són més que pegats que no resolen el problema de fons, d'una banda, per la precarietat del mercat de treball, ja que hui en dia disposar d'un lloc de treball no garantix eixir de la pobresa, i cada vegada són més les famílies que a pesar de tindre ocupació, no deixen de pertànyer a eixe segment de la població en risc d'exclusió social; i  d'un altre, i de forma molt més concreta i relacionada amb el problema que abordem, per la 
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manifasseria, el desvergonyiment i l'atracament que patixen tots els ciutadans a càrrec de l'oligopoli energètic del nostre país, amb la complicitat de l'administracions públiques, que una vegada després d'una altra li posen l'estora roja a eixos especuladors de la vida dels altres. En este sentit, diu que resulta alarmant que Espanya siga un dels països d'Europa on la factura de la llum és més cara. 
Prosseguix dient que la factura de la llum s'ha incrementat en un 70% en els últims deu anys, i el kilowat/hora és un 11,5 % més car que la mitjana europea.
D'altra banda, diu, entre un 6% i un 7% del rebut està destinat al famós dèficit tarifari, que va instaurar el govern d'Aznar, i que arrossega un deute 21.000 milions d'euros que estan pagant els ciutadans.
Critica la incapacitat del govern actual d'apostar definitivament per les energies alternatives i renovables, com s'està fent en altres països, per exemple, Alemanya, que està apostant per renovar tot el sistema elèctric per a afavorir la seua indústria, mentres que ací el que es fa és posar impostos al sol perquè els ciutadans hagen de pagar per l'autoconsum, la qual cosa és una aberració. 
Finalitza dient que votaran a favor d'esta moció, encara que es tracte només d'un pegat, i esperen que el pròxim govern aborde esta matèria a fons i s'acabe amb l'oligopoli de les energètiques.
Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López, i diu al Sr. Gil que estan governant en la Generalitat Valenciana des de maig del passat any, i poden emprendre accions des de la Conselleria, perquè els seus companys de Podem sí s'han posat a treballar i han tret accions contra la pobresa energètica.
Manifesta el seu temor que el que s'està aprovant ací hui siga només un brindis al sol i que es tratr de fer una política mediàtica, ja que ve molt bé vendre un titular de que l'Ajuntament es compromet a lluitar contra la pobresa energètica, quan el que fa falta és coordinació entre totes les institucions: la nacional, l'autonòmica, les diputacions i els ajuntaments.
Pregunta al Sr. Moreno si estan adherits com a municipi al Pla Energètic de la Generalitat, i també si esta Setmana Santa s'ha celebrat menjador social o no, ja que s'està parlant de polítiques socials i d'ajudes als veïns, però mentres que altres anys ha llegit en premsa que s'obrien els menjadors, enguany no sap si ha sigut així o no.
En tot cas, diu, el Grup Popular votarà a favor de qualsevol ajuda que des dels ajuntaments es puga destinar a millorar la qualitat de vida dels veïns, encara que creu que contra la pobresa energètica fa falta més del que diu el paper perquè, al final, la qual cosa es demana en la moció socialista és: actualitzar els criteris tècnics basant-se en les dades de demanda d'ajudes per a poder arribar al nombre més gran de persones, i d'esta 
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manera evitar que existisca pobresa energètica en les llars de Mislata; i, en segon lloc, que l'Ajuntament de Mislata actualitze el mecanisme negociador amb empreses d'electricitat, gas i aigua que interposen talls de subministrament per falta de pagament a famílies sense recursos, així com oferir assessorament davant de reclamacions en este sentit; i, finalment, establir convenis de col·laboració amb entitats o plataformes de l'àmbit del consum, amb l'objectiu de celebrar unes jornades tècniques encaminades a assessorar sobre la problemàtica de la pobresa energètica, que també està molt bé, però pregunta si només amb açò s'està solucionant el problema dels veïns que patixen pobresa energètica en els seus llars, perquè al final vindran a este Ajuntament a demanar ajudes, però si es tarda a pagar es quedaran sense llum, sense aigua o sense gas en un mes, per la qual cosa caldrà actuar de manera ràpida.
Anuncia que votaran a favor de la moció, encara que entenen que és molt millorable i que no s'hauria de tardar molt a portar noves propostes a este Ple.
Pren la paraula el Sr. Moreno Porcal i diu que es tracta d'aprovar una moció que té com a única intenció afavorir la ciutadania, i que ve a omplir un buit en un municipi que durant quatre anys ha sigut, és i continuarà sent un referent en polítiques socials.
Prosseguix dient que tots saben la situació actual en què es troba el país: taxa elevada de desocupació, ocupació precària, alts impostos, difícil accés al món laboral i, sobretot, un augment en els costos dels servicis bàsics. Tot açò, diu, fa que cada vegada siga més difícil per a la ciutadania mantindre els subministraments, i el seu Grup vol, per mitjà d'esta moció, establir nous mecanismes que comprenguen a totes les subministradores, de gas, de llum i d'aigua.
Agraïx el suport a la moció de tots els grups, perquè cal tindre clar que es viu una situació difícil i no es pot fer política amb ella ni jugar amb allò que suposa un problema per a moltes famílies d'este país.
És cert, diu, que Mislata no és un municipi amb alts índexs de pobresa, però tampoc es pot negar que hi ha famílies que, a cusa d'una mala situació econòmica, patixen els efectes de la denominada pobresa energètica. El problema, explica, radica en aquelles llars que no poden fer el pagament dels servicis bàsics per a atendre les seues necessitats domèstiques. Afig que els talls de subministraments suposen un important problema per als que els patixen, encara que, com ha mencionat, no és una situació habitual, i açò és a causa del gran treball que s'està realitzant durant quatre anys en l'àrea  de servicis socials, pel treball dels professionals que la formen i per la seua regidoria delegada. Actualment, afirma, estos casos tenen un tractament específic, i el que es busca és que amb la major rapidesa eixes persones tinguen la prestació pertinent perquè no se li retire el servici.
Explica que el Grup PSOE presenta la moció perquè estes poques 
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famílies no tinguen que veure's obligades a destinar una part important de les seues pensions o retribucions per a pagar l'energia de la vivenda, i volen que, per mitjà d'esta moció,  Mislata continue sent, com en els últims anys, una ciutat solidària, i no es poden parar ací, perquè encara queden moltes coses per fer i molts compromisos per assumir.
Prosseguix dient que no seria necessari portar esta moció per part d'un grup que governa, però entenen que és necessari fer partícips a tots els grups a fi de patentitzar la  voluntat política d'avançar en matèria d'igualtat i progressar cap a la justícia social. 
Repetix el seu agraïment pel vot favorable de tots els grups, perquè pensa que és una forma més de facilitar a la ciutadania tindre una vida digna.
En el seu segon torn, el Sr. González Murgui diu que saben per experiència quem dins dels servicis socials generals, hi ha ajudes bàsiques per part de l'Ajuntament destinades a les famílies que es troben en el llindar de pobresa, i que consistixen en el pagament de rebuts de llum, aigua, butà, lloguer, etc. Repetix la seua sol·licitud que en pròximes comissions se'ls aclarisca i aprofundisca més en els criteris tècnics que s'aplicaran en la baremació.
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que vol proporcionar dades de les ajudes socials que s'estan posant en marxa des de la Conselleria de Benestar i que servixen, entre altres coses, per a acabar amb la pobresa energètica.
Per exemple, diu, es va a incrementar en 22.000 el nombre d'usuaris de la Llei de Dependència. El pressupost de la Conselleria de Benestar es va a incrementar en un 17,3%, i la partida de dependència s'incrementa en un 6,21% respecte al 2015, per la qual cosa pregunta al Sr. Bronchud si considera que açò és no fer res per a pal·liar una problemàtica que patixen els ciutadans, i quines són les mesures que hauria d'adoptar un govern responsable per a facilitar la vida dels ciutadans.
En el seu segon torn d'intervenció, el Sr. López Bronchud aclarix que no ha dit que no li parega res, sinó que li pareix poc, com li pareix poca la resposta del Sr. Moreno Porcal, perquè qui s'encarrega de les polítiques socials de l'Ajuntament ha de tindre una sensibilitat mínima per a agradar-li la matèria en què treballa, per la qual cosa no entén com simplement ha llegit un text i no respon a les úniques dos preguntes que ha fet i repetix: està l'Ajuntament de Mislata adherit el Pla Energètic que ha promogut Podem des de la Generalitat Valenciana?; i segona: ha funcionat en Setmana Santa el menjador social per als escolars de Mislata?
Prosseguix dient que no pot dir més perquè no li ha contestat a res.
El Sr. Moreno Porcal respon que no ha contestat el portaveu del Grup Popular per a veure si recapacitava sobre què i qui fan les propostes de la Generalitat, i li diu que Mislata sí s'ha adherit, però no a un pla de Podemos, 
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sinó  al de la Conselleria de la Vivenda que és del PSPV.
Respecte a la pregunta sobre els menjadors socials, diu que els menjadors socials es donen a les persones que tenen unes necessitats, i s'obrin quan estes existixen, per això, quan es fan escoles com l'escola de Pasqua que s'ha realitzat, i ajudes d'aliments, i es cobrixen eixes necessitats, s'obrin o no els menjadors socials, perquè la política social està per a cobrir les necessitats de la gent i no per a vanagloriar-se amb la realització d'actuacions.
El Sr. alcalde diu que Mislata va ser un dels primers municipis que va obrir els menjadors socials, i se senten orgullosos de ser un govern socialista i progressista, mentres que altres governs del Partit Popular parlaven que no s'obrien menjadors perquè els xiquets tenien problemes d'obesitat. Afig que estan totalment compromesos amb l'obertura dels menjadors socials, les escoles de Pasqua, les escoles d'estiu, la promoció de l'oci i el temps lliure dels jóvens, i totes aquelles qüestions destinades especialment als que més les necessiten, per la qual cosa entén que la pregunta del portaveu del Grup Popular és totalment tendenciosa.
Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, va acordar aprovar la moció següent:
Encara que Mislata no és un municipi amb alts índexs de pobresa, hi ha ciutadans i famílies que a causa d'una mala situació econòmica patixen els efectes de l'anomenada pobresa energètica.
Es tracta d'una realitat que afecta aquelles llars que no poden fer front al pagament dels servicis bàsics per a satisfer les seues necessitats domèstiques i es veuen obligats a destinar una part important de les seues pensions o retribucions per a pagar la factura de l'energia de les seues vivendes.
L'Institut Nacional d'Estadística afirma que el 9% de les llars espanyols patixen pobresa energètica, i a l'hivern no poden mantindre el seu llar a una temperatura adequada. Açò afecta especialment xiquets, persones majors, dependents, o persones malaltes que hagen vist els seus ingressos minvats, o famílies en situació de desocupació de llarga duració.
Mislata ha sigut una ciutat tradicionalment solidària. I sobretot, des del passat mandat, el govern municipal socialista va propiciar que les ajudes d'emergència social s'incrementaren notablement, de manera que moltes d'estes famílies han pogut resoldre una situació que els impedia fer una vida amb normalitat, cuinar, tindre accés a l'aigua calenta, o mantindre la llar càlida a l'hivern.
No obstant això, encara queda molt per fer. Les ciutats hem d'assumir un compromís, sobretot de cara a defendre els drets de la infància i pal·liar la situació de moltes famílies a la vora de l'exclusió social que no tenen mitjans per a adquirir els recursos més bàsics.
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La Regidoria de Servicis Socials està treballant a projectar millores en este sentit. Però és necessària una voluntat política d'avançar i progressar en matèria d'igualtat i justícia social, per això portem a ple esta moció, i aspirem que siga una petició de respatler al compliment entre els diferents grups polítics que formen la corporació.
Per tot això s'acorda:

⦁ Actualitzar els criteris tècnics basant-se en les dades de 
demanda d'ajudes per a poder arribar al nombre més gran de persones i d'esta manera evitar que existisca pobresa energètica en les llars de Mislata.⦁ Que l'Ajuntament de Mislata actualitze el mecanisme negociador, 
amb empreses d'electricitat, gas i aigua que interposen talls de subministrament per falta de pagament a famílies sense recursos, així com oferir assessorament davant de reclamacions en este sentit.

⦁ Establir convenis de col·laboració amb entitats o plataformes de 
l'àmbit del consum, amb l'objectiu de celebrar unes jornades tècniques encaminades a assessorar sobre la problemàtica de la pobresa energètica.

Sent les 22.10 hores, per la Presidència es disposa la realització d'un descans, reprenent-se la sessió a les 22.45 hores.
8. MOCIÓ DEL GRUP PSOE PER A SOL·LICITAR LA 

DEROGACIÓ DE LA LLEI 27/2013 SOBRE RACIONALITZACIÓ I 
SOSTENIBILITAT DE L'ADMINISTRACIÓ LOCAL

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció presentada pel Grup PSOE per a sol·licitar la derogació de la Llei 27/2013 sobre racionalització i sostenibilitat de l'Administració Local.
Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora i dóna lectura als acords que proposa la moció.
Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos, Sr. González Murgui, i afirma que esta Llei és fruit d'una cacicada més del Sr. Rajoy, president en funcions del Govern d'Espanya, que la dita Llei, ja en la seua fase d'esborrany, va comptar amb la renyada de l'Institut Nacional d'Administració Pública i del Consell d'Estat, per mitjà del seu dictamen de 16 de juny de 2013, i que és una Llei fruit de quelcom del que es queixa sovint el portaveu del Grup Popular de Mislata, és a dir, del corró del PP en El Govern i en les Corts Generals.
Prosseguix dient que la Llei reflectix un enteniment molt poc ambiciós 
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de l'autonomia local, per no dir hostil a la mateixa, transmet desconfiança cap als ajuntaments, als que s'intenta limitar i constrényer en la seua actuació per moltes i diverses vies, així com sobre com s'han d'organitzar, quelcom que fa que siga difícilment conciliable amb el que s'entén per autonomia local a Espanya.
Per una altra costat, diu, part de la consideració que l'organització del règim local és una qüestió essencial, si no única, de l'Estat, sense que les comunitats autònomes tinguen molt a dir, i encara menys els municipis, sobre com organitzar-se i què han de fer, més enllà de cenyir-se a desenrotllar l'esquema prèviament dissenyat per l'Estat.
Esta reforma, diu, no sols reduïx el règim local espanyol, sinó que ho subjecta a un control molt major de l'Estat, així com aspira, de forma poc vedada, a crear mercats d'àmbit provincial per a la prestació de molts servicis públics, desplaçant la decisió de gestió dels ens locals de l'àmbit municipal a altres ens com poden ser els provincials i autonòmics.
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que estan d'acord amb el contingut de la moció, perquè és quelcom que el seu Grup porta reclamant des del mes de desembre del passat any, en que Mónica Oltra va exigir al govern de Mariano Rajoy que eliminara immediatament la llei de Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració local.
Prosseguix dient que es va elevar un recurs davant del Tribunal Constitucional junt  amb 130 diputats mes de diferents forces polítiques, i entre ells es troba Joan Baldoví diputat de Compromís en el Congrés dels Diputats, al considerar que la Llei de Racionalització, a més de ser injusta, és errònia i inoperativa, com s'ha demostrat ara, vulnerava drets constitucionals a l'endinsar-se en les competències dels ajuntaments, que al ser les administracions més pròximes als ciutadans, realitzen unes tasques de reforç social que han servit per a pal·liar els efectes de la crisi.
Assenyala que la responsable de les àrees d'Assumptes Socials i de Sanitat del Grup Compreels meus en els Corts, ha recordat que “si des de Compreels meus ens vam oposar a esta norma va ser precisament perquè s'impedia als ajuntaments, que són l'Administració mes pròxima als ciutadans, realitzar tasques de reforç social que fins al moment han desenrotllat, i que han servit per a minorar els efectes de la crisi entre la ciutadania”. Per tot açò, diu, l'única cosa decent que pot fer El Govern en funcions de Rajoy és retirar la norma. 
Repetix que esta Llei significa el desmantellament de la referència més pròxima a la ciutadania, el primer nivell d'accés, i ho substituïx per l'eliminació de competències i servicis consolidats, així com per una absència de finançament que porta a la privatització de què queden, així com que la seua aplicació provoca la tutela i el control sobre l'administració local, atorgant a les Diputacions provincials o ens equivalents, no únicament la coordinació de servicis, sinó rellevants competències, entre elles, les de gestió tributària: la vinculació del cost efectiu dels servicis, considerant 
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l'administració un mer àrbitre del tràfic jurídic, els paràmetres del qual vindran determinats per una mera orde ministerial.
Prosseguix dient que l'estabilitat pressupostària i l'estabilitat financera són en esta llei l'únic patró de mesura de què depén l'autonomia municipal, per la qual cosa es produïx una reestructuració del sector públic local que potència la iniciativa econòmica privada, i a més, la creació de lobbys empresarials per a la prestació de servicis.
Assenyala que també provoca l'aparició d'un nou mecanisme o protocol vehiculador de la fusió entre ajuntaments: el conveni de fusió, aprovat per majoria simple dels plens municipals, que en alguns casos suposa una clara imposició, no se sap si a decisió del Govern o de les Corts.
D'altra banda, diu, el desapoderament i el buidatge de competències de l'àmbit local deixa als Ajuntaments com a entitats merament formals i suposa la subsidiarietat i impossibilitat de “facto” de la iniciativa pública empresarial, així com s'establixen mecanismes d'ajust o redimensionament sobre el personal al servici de les administracions públiques.
En definitiva, diu, la qual cosa ha fet esta llei és posar "en escac" la base del municipalismo i del model que, al seu parer, ha garantit la cohesió social a Espanya durant els últims 30 anys.
Per tot això, diu, Compromís sempre defendrà l'autonomia municipal com l'instrument més eficaç per a fer realitat el principi d'igualtat d'oportunitats, al mateix nivell d'importància que les altres administracions públiques, i anuncia que votaran favorablement.
Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Sr. López Bronchud, i diu que, si fóra veritat que els municipis es buiden de contingut amb esta llei, des de 2013 estarien vivint en un forat negre.
Considera que es tracta d'una moció política i partidista que, a més, ja s'ha debatut en el saló de plens, ja que el 25 de setembre de 2014, a proposta d'Esquerra Unida, se sol·licitava la creació d'una taula d'àmbit autonòmic, la qual cosa origine un debat idèntic a l'actual, encara que el seu fi no fóra la derogació de la llei. 
Prosseguix dient que entén que no és lògic que una llei nacional es debata en un Ple com si foren el Congrés dels Diputats, quan el que es resolga ací significarà, com a màxim, que l'Ajuntament de Mislata demana la derogació de la llei, quelcom que els seus diputats, de PSOE, Compromís o Ciutadans, poden demanar en les Corts, ja que es deuria d'utilitzar l'Ajuntament per al que servix, que és fer polítiques municipals i resoldre els problemes dels veïns. 
Ara, diu, s'entrarà durant trenta o quaranta minuts en un debat sobre el municipalismo i com ho entén cada partit, que quan acabe el Ple no haurà resolt absolutament cap de les necessitats dels veïns d'este municipi.
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Torna a recordar que este debat ja s'ha mantingut, i planteja que hi ha criteris a l'hora d'establir les lleis, i cada govern establirà les que considere. Per això, diu, cada vegada que canvia el govern es van canviant les lleis, encara que seria més oportú fer lleis que pervisqueren en el temps.
Prosseguix dient que actualment el govern està en funcions, la qual cosa suposa una situació especial fins que es conforme un nou govern o es convoquen eleccions, per la qual cosa debatre en l'ajuntament de Mislata sobre la Llei de Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració Local no té sentit, i pareix que es vol donar el discurs que el Partit Popular està en contra dels ajuntaments.
Assenyala que esta Llei, que es va posar en pràctic l'any 2013, tenia unes pretensions molt clares, que eren potenciar l'Administració Local, establir mecanismes que serviren per a garantir la prestació de servicis públics, que s'aclariren i simplificaren les competències municipals, que s'establiren els mecanismes perquè l'estructura organitzativa donara resposta als problemes locals,  i per a determinar quins eren els mecanismes per a garantir un control financer i pressupostari més rigorós, tot això dins de les competències pròpies del marc de l'Estat i les comunitats autònomes i com a continuïtat de mesures adoptades pel Govern en relació a l'estabilitat pressupostària i de sostenibilitat financera.
En tot cas, diu, els diputats del Partit Socialista, de Compromís i de Ciutadans tenen l'opció de presentar este tema en les Corts, que és on correspon portar  estos debats, perquè el que es va aprovar és que, per la majoria absoluta del PSOE amb el suport de Compromís i Ciutadans, l'Ajuntament de Mislata demane la derogació, i es pregunta si açò servix de quelcom perquè, diu, s'està perdent temps i recursos de l'Administració Local en coses el debat de la qual no correspon a l'Ajuntament.
Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i diu al Sr. López Bronchud que el 27 de març de 2014 es va debatre en este Ple una moció del Grup Popular en defensa de la Llei de Racionalització i Sostenibilitat de l'Administració. Llei que, diu,  ha patit canvis estructurals en molts municipis, no sols en els no governats pel PP, que va aprovar esta Llei, sinó també per municipis governats pel dit Partit que estaven en contra de la mateixa, tal com consta en diverses declaracions públiques en què apostaven pel municipalismo.
Continua dient que, des que es va aprovar la Llei, s'ha debatut en quatre ocasions, i no s'ha debatut la mateixa moció ple després de ple, sinó distintes mocions basant-se en les circumstàncies. Afig que és important debatre este tipus de mocions perquè els ajuntaments tenen molt a dir en qüestió d'Administració Local. En concret, diu, una de les mocions presentades conjuntament per EU i el PSOE era necessària perquè es requeria un mínim de municipis que aprovaren eixa moció per a poder anar al Constitucional i demanar novament la derogació de la Llei.
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Prosseguix dient que esta llei ha suposat un retrocés per a les entitats locals i, conseqüentment, per als ciutadans de Mislata, ja que el que realment pretén és allunyar l'Administració Local del ciutadà i portar-la a ens supramunicipals, així, en els municipis de menys de vint mil habitants els ciutadans hauran de dirigir-se a les Diputacions corresponents, i en el cas de municipis majors de vint mil habitants, com Mislata, a les Conselleries. Afig que, per exemple, el ciutadà de Mislata que haguera d'acudir a Servicis Socials en este municipi hauria d'anar a la Conselleria de Benestar Social, per tant, és quelcom que patixen els ciutadans, i per això han de continuar exigint que es derogue esta Llei.
Prosseguix dient que la llei aclaria aquells famosos conceptes de competències pròpies i impròpies, i en les impròpies figuraven ocupació, formació, joventut, ajudes de lloguer i servicis socials, entre altres. 
Afirma que açò no tenia com a objectiu l'estalvi sinó tot al contrari, perquè es podrien donar duplicitats, atés que un ajuntament no pot allunyar-se de la problemàtica social que tenen els seus ciutadans, per molt que una llei li diga que és una competència impròpia. Per això, diu, esta llei lesiona greument l'autonomia local que tant han defés els que creuen en el municipalismo i, per això, s'ha de continuar insistint i parlar en el Ple quantes vegades siguen necessàries sobre esta Llei, fins que es derogue.
Manifesta que els objectius d'esta Llei són la desigualtat, la desatenció, el desemparament, la menor capacitat de decisió dels ajuntaments, perquè es diu als ajuntaments que no decidisquen en qüestions de servicis socials, en temes de joventut, etc., i, per descomptat, va en contra d'un dels objectius de la democràcia, que consistia a acostar les seues entitats als ciutadans i fer una política municipal més participativa. 
Assenyala que experts en la matèria van atribuir a la llei falta de consens, perquè es va aprovar sense que cap grup la recolzara, i també d'inconstitucionalitat, perquè atemptava contra l'autonomia local i la llibertat de prestació i decisió sobre els servicis que cal atendre, i els ajuntament amb ella passaven a ser unes entitats menors que es convertien en un òrgan de tutela o de supervisió. Afig que en el dictamen del Consell d'Estat es deia que la mesura era rotundament desproporcionada.
Afirma que amb esta Llei no es pretén aclarir les competències, i tampoc servix per a evitar duplicitats, perquè no sap de cap equip de govern de cap Ajuntament que intente gestionar els comptes com toca que pague dos vegades pel mateix, però sí que volen ser competents en el que fins ara ho eren, que era ajudar els veïns de la ciutat.
Per això, i encara que s'haja dit que suposava racionalitzar l'estructura organitzativa de l'Administració, pregunta per què la llei hauria d'organitzar l'estructura d'un òrgan local, i ho basaven en criteris d'eficiència, estabilitat i sostenibilitat financera, la qual cosa no suposava res de nou, perquè tots els trimestres s'està passant informació al Ministeri en qüestions d'estabilitat pressupostària, i se li passen totes les dades sobre ingressos, gastos i els 
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resultats a nivell trimestral, però també pretenien garantir un control financer i pressupostari que ja estava. En definitiva, diu, es pretenia un control que no es pot fer si no és a peu de carrer, quan es parla amb els ciutadans i es coneixen els seus problemes, perquè els que ho estan passant malament, sobretot, necessiten ser escoltats pels seus governants, i no que els dirigisquen estaments superiors.
En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui afirma que el Grup Ciutadans està en les antípodes de l'esperit d'esta Llei, que al seu parer és restrictiva, obri la porta al mercantilisme en els servicis, nega l'esperit municipalista pel que tant s'ha lluitat, suposa un clar retrocés de l'autonomia local i, a més, en el programa de Ciutadans es defén la supressió de les diputacions, a les que esta Llei els atribuïx una glopada d'aire i quelcom de vida.
Coincidixen, diu, en l'argumentació de tots els grups polítics representats en el Consistori, a excepció del partit que sustenta el Govern de la Nació i, per això, votaran a favor de la derogació.
En el seu segon torn d'intervenció, el Sr. Gil i Marín manifesta la seua sorpresa davant del fet de que hi haja algun grup que no recolze la moció, ja que, si bé és cert que es tracta d'una llei nacional, afecta molt directament a les polítiques municipals, ja que buida de contingut a l'administració local, la qual cosa significa que temes que s'han tractat ací o es podrien tractar es debaten en altres administracions. Afig que creu que els ciutadans volen saber quina és la posició dels grups polítics, i és important saber com els atenen les seues administracions, si desitgen que des de l'ajuntament se'ls done uns bons servicis, o si hi ha algun grup que preferixen enviar-los a València perquè siguen atesos.
Afirma que amb esta Llei no es potencia l'Administració Local, perquè com es portencia és dotant-la de més contingut i, sobretot, de més recursos econòmics, atés que és l'administració pitjor finançada de totes, quan és la que més servicis presta a la ciutadania. 
Per tot això, diu, votaran a favor, a l'entendre que és una moció el debat de la qual és obligat en este Ajuntament.
Pren la paraula el Sr. López Bronchud i diu que sempre han dit que és necessari més finançament per als municipis, i que la Generalitat pague els seus deutes, però critica que en les intervencions anteriors s'usen els argumentaris de 2013, perquè estan parlant en un to fosc d'una Llei que llevarà les competències dels ajuntaments, que al veí de Mislata ho van a deixar sense servicis, quan, diu, ja fa dos anys que es va aprovar esta llei, i pregunta si s'han llevat servicis a este Ajuntament o si el veí ha deixat de tindre, per la qual cosa, tots eixos fantasmes que s'auguraven en el 2013 s'han demostrat irreals. Afirma que este debat es va produir l'any 2014 quan Esquerra Unida va proposar que haguera una Taula en la Generalitat per a seguiment i estudi de la Llei.
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Prosseguix dient que, si el problema és que no es finança als ajuntaments, caldrà exigir que es faça, i com correspon, i si el problema és que les administracions majors no paguen els seus deutes, cal exigir que ho facen, però els ajuntaments, afirma, no han perdut res amb esta llei, que és de 27 de desembre de 2013, es fa en la legislatura de 2011-2015, quan a Espanya el 44,4% dels ajuntaments estaven governats pel Partit Popular i el 30,8% pel Partit Socialista i pregunta si el govern de Rajoy es va inventar esta llei per a emprenyar al 30,8 i, de pas, va emprenyar a eixe 44,4.
Per això, diu, no cal espantar a la gent, no cal dir-li que amb esta llei desapareixeran tots els seus drets, quan es porta dos anys amb la mateixa. Afig que ara que hi ha un govern en funcions que pot demanar que es retire la llei, però que serà el futur govern qui haurà de decidir-ho, perquè contra el PP es vivia molt bé, com s'està veient en la Generalitat, però ara que es dóna el bot cal governar i prendre decisions, i no es pot continuar dient que al Partit Popular no li agraden els ajuntaments, perquè ell sempre ha manifestat que està en política perquè li agrada treballar per al seu poble.
Continua dient que la reforma que es va presentar venia avalada pel dictamen del Consell d'Estat, per la Federació Espanyola de Municipis i Províncies, actualment presidida pel Partit Socialista i, per tant, des d'on es podria plantejar la derogació d'esta Llei. Afig que no es tracta d'una reforma de finançament, sinó d'estabilitat, i el que intentava era traslladar una estructura distinta i més coincident amb el segle XXI.
Diu al Sr. González Murgui que ha afirmat que el seu Grup està en contra de les diputacions, però això se li l'hauria dir a aquells municipis de quatre-cents o cinc-cents habitants, a qui els ve molt bé que existisquen. Afig que si hi ha partits com el Partit Socialista, Compromís, Ciutadans i Podem que estan en contra de les diputacions, ara que les governeu poden renunciar a presidir-les perquè, diu, hauria de ser senzill deixar de presidir quelcom en el que no es creu.
Finalitza anunciant el seu vot en contra.
En la seua segona intervenció, la Sra. Martínez Mora diu que fa dos anys de la Llei, i els ajuntaments sí que han perdut, hi ha competències impròpies que se'ls lleven, i pregunta al Sr. López Bronchud si recorda quina disposició entrava en vigor al gener de 2016, que és la més important, la de benestar social, que és una competència impròpia, i li pregunta també si sap quines són les últimes sentències del Tribunal Constitucional referent a això, que diuen que no pot ser perquè els ajuntaments han de prestar el servici social als seus ciutadans.
Prosseguix dient que no poden ni imaginar l'enginyeria que fan els tècnics per a eixos servicis que formen part de les competències impròpies, ni el desgast personal i tècnic que implica. Afig que un govern responsable no es pot permetre el luxe de derivar qüestions de benestar social o de joventut a la Conselleria.
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Continua dient al portaveu del Grup Popular que ell sí que ha mantingut el mateix discurs que en el Ple de 27 de març de 2014, que va ser el seu discurs de suport a esta llei. Afirma que caldria preguntar-se per què si es va aprovar al desembre de  2013 s'ha debatut ja en cinc ocasions, i serà perquè és important i no s'ha debatut només pel Partit Socialista, sinó a proposició de tots els grups que formaven part de la passada legislatura.
Repetix que encara que el Ministeri s'escude en eixe control financer i pressupostari, eixe control ja s'està realitzant, perquè des de l'any 2012, amb  els decrets 3 i 4, ja obligaven a cada ens a establir tota la informació trimestral dels comptes. Afig que un altre plantejament que van mantindre va ser el d'afavorir la iniciativa econòmica com a element d'impuls a la recuperació de l'activitat econòmica del país, és a dir, afavorir a l'empresa privada perquè realitze la gestió dels servicis públics. Per tant, diu, com més vegades es parle més d'este tema, millor.
Prosseguix dient al portaveu del Grup Popular que és incoherent dir que creu en el municipalismo i estar a favor de la Llei 27, quan se'ls estan arrabassant competències.
Finalitza dient-li que ha de llegir-se les últimes novetats de la Llei 27, així com les últimes sentències que hi ha sobre esta Llei, i que s'informe amb els seus companys d'altres municipis sobre el que deien respecte a la mateixa.
Conclòs el debat, l'Ajuntament Ple per setze vots a favor (Grup PSOE Grup Compromís per Mislata i Grup Ciutadans) i cinc vots en contra (Grup Popular), va acordar aprovar la moció següent:
La Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l'Administració Local va vindre a reformar la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, de manera que ha suposat un atac frontal a l'autonomia local i a la nostra capacitat de prestar servicis a la ciutadania. També a la consideració que fins ara s'havia tingut del municipi com a govern polític, convertint-ho en un mer gestor de decisions alienes.
Els ajuntaments han sigut les administracions públiques que han patit les polítiques d'austeritat més agressives i insolidàries.
La reforma plantejada priva a les entitats locals de les competències en matèria de prestació dels servicis socials i de promoció i reinserció social, així com en altres competències: sanitat, consum, igualtat, polítiques d'ocupació, etc.
La nova Llei consagra una visió exclusivament economicista de les funcions mateixes de l'Estat, i en especial de les Entitats Locals, al citar l'estabilitat pressupostària com a principi rector que ha de presidir les actuacions de totes les Administracions públiques en compte de situar l'atenció en els ciutadans/as i la qualitat en la prestació de servicis en el centre de la reforma. Paradoxalment, esta mesura de suposat estalvi 
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s'establix sobre l'Administració Local, l'única que es manté sense dèficit 
públic en 2015 i les previsions fins a 2019 se situen en el 0,0 %.

Des del principi, el PSOE s'ha oposat frontalment a esta reforma perquè ataca i danya a l'arrel mateixa del govern municipal, retalla competències als ajuntaments i obri el camí a la desaparició o la privatització dels servicis socials que presten els ajuntaments. El text és, a més, un atac a la Carta Europea d'Autonomia Local. També s'han oposat la resta dels grups de l'oposició i alcaldes i alcaldesses de tota Espanya, inclosos molts del Partit Popular. Per això, es va presentar un recurs d'inconstitucionalitat contra esta Llei.
Igualment, més de 3.000 ajuntaments de tota Espanya, que representen a més de 16 milions de ciutadans i ciutadanes, van plantejar un conflicte davant del Tribunal Constitucional en defensa de l'autonomia local constitucionalment garantida. Tant els recursos presentats com el conflicte plantejat van ser admesos a tràmit pel Tribunal Constitucionals i estan pendents de tramitació i sentència.
La crisi econòmica planteja nous reptes per a les entitats locals, reptes que, units a la necessària derogació de la Llei per a la Reforma Local, obrin un escenari que ha d'estar protagonitzat per les propostes, el diàleg i el consens polític per a resoldre amb eficàcia els problemes que arrosseguen les entitats locals i els primers afectats de les quals són els ciutadans i ciutadanes
El principal objectiu ha de ser aplicar el principi de subsidiarietat. Les entitats locals són les administracions més pròximes a la ciutadania. Per això, reforçar el seu caràcter democràtic i millorar la seua capacitat per a prestar servicis han de ser les prioritats. Per a això és fonamental la participació de la ciutadania en les decisions més importants dels ajuntaments, per mitjà de mecanismes efectius de participació. La segona característica ha de ser la transparència. La ciutadania necessita saber de forma clara què fa l'administració que tenen més pròxima. Només així es podrà jutjar i controlar els governs locals i als seus representants amb responsabilitat. El tercer tret és la suficiència pressupostària. Des de fa molt de temps nostres ajuntaments necessiten unes competències clares i uns ingressos suficients per a portar-les a cap. Només una administració que atén els seus ciutadans i ciutadanes és una administració útil.
Per tot això, s'acorda: 
Esta Corporació municipal insta el Govern a adoptar urgentment les mesures necessàries per a:

⦁ Derogar la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i 
sostenibilitat de l'Administració Local.

⦁ Aprovar una Llei de Règim Local que reforce l'autonomia local, que 
garantisca un sistema de finançament estable i proporcional a unes 
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competències ben definides dels ens locals i aquelles que no sent pròpies, previ conveni, puguen desenrotllar-se sense comprometre l'estabilitat pressupostària amb garanties de control i transparència de la gestió pública.
⦁ Impulsar, des del consens, una nova llei d'Hisendes Locals que dot 

d'estabilitat, rigor i recursos les competències assumides per les entitats locals, de forma coordinada amb la del finançament autonòmic, definint amb claredat la participació de les hisendes locals en els tributs de l'Estat (PEU) i en els de les comunitats autònomes (piques).
9. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA PER A LA 

PREVENCIÓ   I INTERVENCIÓ EN EL BULLYING O ASSETJAMENT 
ESCOLAR

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del Grup Compromís per Mislata per a la prevenció i intervenció en el bullying o assetjament escolar, així com de les esmenes presentades pel Grup PSOE.
El Sr. alcalde anuncia que es debatran conjuntament els punts 9 i 10 de l'orde del dia, si bé es votaran per separat.
Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i dóna lectura als acords proposats en la moció.
Pren la paraula el portaveu del Grup Ciudadanos, Sr. González Murgui, i diu que hi ha estudis que indiquen que la mitat de xiquets i jóvens d'entre 12 i 18 anys reconeixen haver rebut amenaces, coaccions, insults i un altre tipus de vexacions, i a més, el 18% d'ells ha sigut víctimes de control per part de les seues parelles o exparelles a través d'internet.
L'assetjamentescolar amb internet o ciberassetjament, continua, també ha augmentat durant el passat curs en els centres escolars de la Comunitat Valenciana, concretament l'increment ha sigut del 2 %i, les dades en general reflectixen que el 60 %de les incidències notificades a Conselleria són per agressió física.
Per tot això, diu, l'administració pública i les institucions educatives han d'implicar-se en la sensibilització i en la detenció precoç dels casos de violència i assetjament escolar.
Prosseguix dient que les Corts Valencianes van aprovar una iniciativa protegida  per tots els grups parlamentaris que, entre altres mesures, preveia ampliar les accions de prevenció de l'assetjament en totes les etapes de l'educació obligatòria; tallers de formació sobre conseqüència de les males pràctiques en l'ús dels mòbils i xarxes socials, així com sobre el ciberbullying; tallers dirigits a les famílies sobre prevenció, consciència i detecció de l'assetjament escolar; optimització dels protocols autonòmics per a la situació 
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d'assetjament, exclusió, discriminació i un altre tipus de violència, com a violència de gènere, assetjament, etc; formació àmplia en totes les etapes del personal docent i no docent dels centres d'educació; i, sobretot, la creació d'una comissió especial d'estudi sobre la prevenció i actuació precoç en els casos d'assetjament en l'àmbit educatiu de la Comunitat Valenciana. 
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que  l'assetjament escolar és una amenaça que pot afectar qualsevol xiquet. Explica que bullying significa intimidació i que, desgraciadament, és un terme que està de moda, que fa referència a totes les formes d'actituds agressives, intencionades i repetides, que ocorren sense motivació evident, tal com definix Donen Olweus  "un estudiant es convertix en víctima d'assetjament escolar quan està exposat, de forma reiterada i al llarg del temps, a accions negatives dutes a terme per un altre o altres estudiants”.
Prosseguix dient que l'escola hauria de ser sempre un espai en què sentir-se segur, però per a molts xiquets l'escola s'ha convertit en la font d'un tipus de violència de què són víctimes i que exercixen els seus propis 

companys. Hi ha xiquets, afirma, que, per distintes raons, patixen maltractament físic o psicològic per part d'altres xiquets a través d'actituds com la repressió, la discriminació, l'homofobia, la violència sexual o el castic corporal.
Assenyala que este tipus de violència entre iguals té efectes negatius en la salut física, el benestar emocional i el rendiment acadèmic dels xiquets, especialment si la dita violència es repetix en el temps o és severa, a més d'influir en el clima escolar del centre educatiu i en les pròpies famílies
Continua dient que l'assetjament escolar o bullying és violència, ja siga a través d'una espenta que es repetix, un malnom que denigra, un insult cada vegada que li toca eixir a la pissarra. Afig que en l'escola, o en l'institut, hi ha moltes formes d'exercir i patir violència entre iguals, i moltes formes de tractar d'acabar amb ella, perquè és una responsabilitat conjunta de la comunitat educativa, dels pares i dels companys, evitar que l'assetjament escolar continue existint, en qualsevol de les seues manifestacions: física, verbal, psicològica o social.
Explica que a Espanya, s'estima que un 1,6 per cent dels xiquets i jóvens estudiants patixen per este fenomen de manera constant, i que un 5,7 per cent ho ha patit en algun moment de la seua etapa educativa.
Les dades d'assetjament escolars es repetixen al voltant del món, i afecta xiquets de totes les condicions socials, tant en col·legis públics com a privats, en ciutats grans com en pobles més xicotets.
Afirma que les xifres d'assetjament escolar a Espanya són realment alarmants. Així, un estudi revela que la mitjana a Espanya de casos d'assetjament i ciberassetjament a escolars és del 9,3%, i en esta Comunitat s'arriba al 8%.
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Quant a les xifres d'assetjament i ciberassetjament per gèneres, diu que un 8% dels xics patixen assetjament, mentres que el 5,3% patixen ciberassetjament, xifres que són encara més alarmants en relació a les xiques, perquè se situen en el 10,6% i el 8,5% respectivament.
Prosseguix dient que, si s'aprofundix en les actuacions d'assetjament, els insults directes arriben a aconseguir un 37,2% dels casos, enfront del 32,7% dels insults indirectes, i afig que resulta alarmant que els colps físics suposen un 21,5% dels casos. 
Finalitza dient que estos casos no són ocasionals sinó que es viuen cada dia i per això és necessari emprendre mesures per a acabar amb ells. 
En relació a les esmenes presentades pel PSOE diu que li agradaria algun aclariment sobre  les seues motivacions.
Per part del Grup Popular, pren la paraula el Sr. Martínez Montoro i dóna lectura de la declaració següent: “Em van destrossar tres motxilles, arribava com a les tres a casa, però crec que em va destrossar més el ciberbullying. Em deien que tant de bo em morira, em publicaven en el mur, m'enviaven fotos, em comentaven, m'escrivien coses. Em va fer sentir-me com una merda. No podia dormir. Tenia estrés. Plorava. Sentiment de soledat”.
Prosseguix dient que l'últim informe de Save the Children, de fa a penes un mes, titulat  Bullyng i  ciberbullying en la infància, arreplega este testimoni tan dramàtic, testimoni que és de Jasper, que vi d'Holanda amb tan sols deu anys i que va ser assetjat pels seus companys de classe perquè no parlava bé l'idioma, li perseguien fins casa, li apegaven, li llevaven les coses, li manaven cartes amb insults, li robaven els apunts i els llibres. En l'escola van descobrir el seu correu electrònic i van començar a enviar-li correus, dient-li que era un inútil, també van trobar el seu facebook, on escrivia tot el que sentia. Hui en dia Jasper té vint anys i encara lluita per superar les seqüeles de l'assetjament que va patir entre els deu i els catorze anys.
Assenyala que este informe, a part d'este testimoni, entre molts altres, també arreplega dades concretes,s i diu que encara que no totes estes experiències de violència (colps, insults, amenaces) poden qualificar-se com a assetjament, poden arribar a ser-ho, i són igualment preocupants. Així, diu, 6 de cada 10 xiquets reconeixen que algú els ha insultat en els últims mesos, dels quals quasi un 25% afirma que ha sigut de manera freqüent, i més d'un terç a través del mòbil o Internet. Quasi un 30% dels xiquets afirma haver rebut colps físics.
Prosseguix dient que els agressors, generalment, no saben quina és la raó per la qual acacen, però tenen quelcom en comú amb els assetjats, i és la seua baixa autoestima, que és l'altra cara del bullying, i també cal recordar que tant víctimes com agressors són xiquets, i que la seua protecció ha de ser la prioritat. Per això, diu, les mesures que es prenguen amb l'agressor no 
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han de centrar-se en el castic sinó en la reeducació i presa de consciència, reforçant l'educació emocional i l'adquisició d'habilitats socials i valors de convivència.
Finalitza dient que el Grup Popular sempre estarà a favor d'estes mesures, ja que és necessària una major conscienciació i educació per a evitar que es produïsquen situacions de bullying o ciberbullying.
Per part del Grup PSOE, pren la paraula la Sra. Julián Ruiz i expressa el seu acord amb les intervencions anteriors ja que, efectivament, la violència, no sols verbal sinó física, s'exercix sobre alumnat i famílies de manera continuada, afectant el desenrotllament psicoemocional dels xiquets.
Prosseguix dient que açò s'ha aguditzat amb l'ús de les noves tecnologies que han arribat a les mans de xiquets, adolescents i preadolescents, sobretot a partir de l'increment d'utilització de les xarxes socials a nivell general, atés que exercir este tipus de violència darrere de la pantalla suposa un parapet real per als agressors.
Assenyala que, tal com deia el portaveu de portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, estan acostumats o s'habituen en l'edat escolar a veure com alguns companys agredien a altres o els posaven malnoms, però normalitzar esta situació és un error, i els pares, mares, professors i les institucions públiques han de prendre cartes en l'assumpte i no permetre que això ocórrega, perquè la responsabilitat és conjunta.
Explica que des de la formulació de la LOGSE i de lleis posteriors s'ha entés que l'educació no és com moltes persones diuen, que en l'escola s'ensenye i en la casa s'educa, si bé és cert que en elles es fa referència a què unisc dels objectius prioritaris de l'educació ha de ser potenciar la capacitat dels alumnes de resoldre els conflictes que apareguen. 
Prosseguix dient que també la Llei de Protecció de la Infància de la Comunitat Valenciana invita als ajuntaments a implementar programes que afavorisquen la incorporació a la societat dels alumnes, i cita en especial l'absentisme escolar, perquè pot desenrotllar situacions de risc o exclusió, així com de desigualtat. 
Afirma que una de les primeres coses que es va tindre en consideració en este municipi en relació amb l'educació va ser la de pal·liar l'abandó escolar i, a poc a poc, el programa d'integració educativa municipal que es du a terme des de l'Ajuntament ha anat prenent forma i s'ha adaptat a les noves realitats socials que han aparegut, amb la qual cosa s'ha convertit en un projecte que desenrotlla diferents activitats a nivell multidisciplinari, en el que no sols aborda l'abandó escolar o l'absentisme, sinó també pal·liar altres actituds com poden ser les conductes d'assetjament.
En relació amb la pregunta que ha realitzat el portaveu de Compromís sobre l'esmena presentada pel seu Grup, diu que estan tots d'acord en la necessitat de pal·liar esta situació, i és important que s'entenga que les 
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esmenes no fan més que explicar el punt en què es troba el municipi.
Contínua dient que en la moció del Grup Compromís se sol·licitava la creació d'un pla integral de l'assetjament escolar, i tenint en compte que ja existix, perquè hi ha un programa municipal d'integració educativa, no es pot tornar a crear, sinó potenciar-ho any rere any i fer-ho visible cap a la comunitat educativa i cap a la societat en general.
Prosseguix dient que l'Ajuntament de Mislata va ser pioner en l'aplicació d'este programa, i entenen que han de seguir mantenint-ho.
Una altra esmena, diu, està relacionada amb que no fóra el Consell Municipal el que valorarà les situacions d'assetjament i proposara les millores, i es tracta d'una qüestió competencial, ja que de l'avaluació del programa d'integració educativa s'encarreguen els especialistes que desenrotllen este programa, i tots els anys presenten una memòria amb dades objectives sobre les situacions que s'han produït, així com les millores que proposen. Per això, diu, el Consell Escolar Municipal i els representants que ho componen, simplement han de ser informats.
Assenyala que el Grup Compromís també sol·licita un servici d'assessorament especialitzat per a famílies i alumnat que es trobe en esta situació i, diu, el servici d'assessorament que es té a nivell municipal es regix a través d'un protocol que li agradaria que es coneguera. 
Explica que este protocol és el següent: quant als educadors o aquells especialistes que duen a terme el Programa d'Integració Educativa detecten que hi ha un alumne sobre el qual s'ha d'actuar es donen unes directrius al tutor i a l'equip docent que treballa amb el mateix. Açò, diu, és un primer nivell, i moltes vegades s'aconseguix pal·liar la situació i se soluciona el problema i, en el cas que no siga així, es passa a un segon nivell, en el que no sols s'implica al tutor i als professors, sinó també a les famílies, a l'equip directiu i a l'equip d'orientació de l'Institut, i a més, els educadors fan activitats específiques amb este alumne o alumna per a ensenyar-li com resoldre el conflicte o com dirigir-se a la resta de companys. Si a pesar d'açò no se soluciona, entren en joc tots els servicis municipals de què es disposen, des de l'ADL, Servicis Socials o qualsevol altre tipus de servici que siga necessari per a resoldre la situació. Afig que, de qualsevol manera, els educadors estan en tot moment relacionats amb els servicis municipals, perquè si no fóra d'eixa manera no tindria èxit el programa.
En la seua segona intervenció, el Sr. Gonzalez Murgui diu que sempre ha existit el fenomen de l'assetjament escolar, i el que ocorre ara és que es posa més de manifest per l'abús de les xarxes socials, que arriben a danyar perfils psicoemocionales que porten inclús al suïcidi d'alguns escolars. 
Per això, proposen algunes mesures, a més de les assenyalades per la regidora d'educació com implementar tallers de formació a l'alumnat sobre les conseqüències que tenen les pràctiques perjudicials en l'ús de dispositius 

mòbils i xarxes socials, dur a terme tallers de formació a l'alumnat sobre 
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ciberbullying, i implementar tallers dirigits a les famílies de l'alumnat sobre la prevenció, conscienciació i detecció d'assetjament escolar. Afig que totes estes mesures, més les que ja es realitzen per part de l'Ajuntament, han d'estar coordinades per a eliminar situacions que, desgraciadament, estan ací, i a les que cal donar una solució.
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que agraïx a la regidora l'explicació donada, i pregunta si el Programa actual afecta també centres de primària o només instituts.
Pren la paraula el Sr. López Brondud, que agraïx igualment la intervenció de la Sra. Julián Ruiz i recorda que quan es van posar en marxa els PEUS es portaven des de la Regidoria de Joventut, i el ciberassetjament era pràcticament inexistent, per la qual cosa cal ser conscients de com en menys d'una dècada s'ha desenrotllat la societat, no sols en positiu sinó també en negatiu, i incidir en eixa labor que s'està desenrotllant.
Finalitza preguntant si hi ha dades sobre el percentatge de jóvens en este municipi que patixen  assetjament o ciberassetjament, perquè, diu, seria important saber com es va desenrotllant la batalla contra el mateix. 
Pren la paraula la Sra. Julián Ruiz i diu que la principal línia d'actuació es du a terme a través del PEU, encara que hi ha altres línies d'intervenció obertes.
Explica que este Pla és compartit per Joventut i Educació, i afecta principalment educació secundària obligatòria, la qual cosa no significa que no s'estenga un poc més, perquè quan es comença a actuar amb un alumne i té catorze anys és necessari postergar més l'actuació, els educadors ho seguixen fent i, en molts casos, s'ha fet al revés, és a dir, s'ha considerat la necessitat de donar una xarrada en primària i s'ha fet, encara que, repetix, és un programa pensat especialment per a l'alumnat d'educació secundària obligatòria, no perquè no es vullga implementar a primària o batxillerat, sinó perquè les memòries anuals que els proporcionen els especialistes indiquen que la població amb major risc de patir assetjament escolar està entre els 13 i els 14 anys, per la qual cosa actuen de manera preventiva, ja que s'entén que les conductes abans dels tretze o catorze anys encara no estan consolidades, i s'ajuda a què no es produïsquen.
Respecte a les esmenes diu que vol tornar a aclarir que es compta amb un protocol d'actuació, amb una programa d'atenció a l'assetjament escolar, i que el PEU és un recurs que s'ha valorat com a positiu, tant per famílies com pels centres escolars, va partir de la necessitat i continua desenrotllant-se per la creença de l'Ajuntament en què qualsevol situació que supose que un alumne o alumna es quede fora del sistema escolar, o exclòs de la situació familiar o social que li toca viure, és quelcom que cal atallar. Afig que l'actuació directa que fan els educadors en els diferents centres facilita molt la prevenció, perquè actuen no sols amb els xics sinó també amb les famílies.

62



Prosseguix dient que l'Ajuntament creu fermament en una atenció eficient i directa davant d'estes situacions que es consideren de risc per a l'alumnat, que evoluciona, creix i compartix iniciatives amb altres regidories i altres activitats que de forma transversal toquen l'educació, i seguix ampliant-se any rere any, perquè tenen una aposta per l'educació, que no sols ha d'afavorir el futur laboral i formatiu dels alumnes sinó també el seu desenrotllament personal, per la qual cosa votaran a favor d'estes mocions.
Conclòs el debat se sotmet a votació les esmenes presentades pel Grup PSOE (R.E. núms. 6207 i 6208) que són aprovades per unanimitat. A continuació se sotmet a votació el fons de l'assumpte i l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels seus membres, acuera aprovar la moció següent:
Hi ha consens en la nostra societat sobre la gravetat de les agressions en l'àmbit educatiu. Fenòmens com el “bullying”, o l'assetjament escolar, tenen greus conseqüències per a la salut física i psíquica de les mates.

L'origen d'estes agressions es troba en valors com la competitivitat feroç o l'ús de la violència enfront del diàleg.
Per un altre costat la prevenció d'esta alifac forma part de la lluita per la igualtat que han d'impulsar els poders públics, que no serà completa si no treballem al mateix temps contra altres desigualtats; com el masclisme, la xenofòbia, l'homofôbia o el racisme.
Correspon als poders públics, a la comunitat educativa i als pares i mares, intervindre enfront d'estos fenòmens. No obstant això, els Equips d'Orientació i de suport es troben desbordats..
En el cas de l'Ajuntament de Mislata creiem que han de tindre un paper de prevenció que siga complementari dels protocols actuals o futurs que es puguen posar en marxa. 
En Compreels meus considerem que l'Ajuntament de Mislata deu de ser un protagonista actiu en la prevenció d'estos problèmes.
En atenció a estes consideracions, i a proposta del Grup Municipal COMPROMÍS PER MISLATA, el Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda:
PRIMER: Que l'Ajuntament de Mislata deu de tindre una intervenciócomplementaria en la prevenció d'este problema. En este sentit proposem a l'òrgan competent que s'implique al posar en marxa iniciatives que contribuïsquen a pal·liar este problema.
SEGON: Organitzar durant el curs activitats de divulgació dirigides a professores, famílies i alumnes, per a facilitar la detecció d'assetjament escolar o “*bullying” i ciberasedio en totes les seues formes i com afrontar-ho, formant en la resolució pacífica dels conflictes, en la tolerància, i privilegiant la mediació escolar com a forma de resoldre'ls.
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TERCER: Llançar una campanya de sensibilització dirigida a la comunitat escolar i a la població en general, per mitjà de l'edició de fullets i aprofitant els portals institucionals que posen en relleu esta problemàtica concreta.
QUART: Tenint en compte que ja hi ha un Programa Municipal per a la Integració Educativa amb objectius relacionats amb l'assetjament escolar (bullyng o ciberbullyng) o comportaments disruptius, reforçar-ho i divulgar-ho en els centres escolars del municipi.
QUINT: Potenciar les relacions amb els agents existents en els centres educatius (departament de Benestar Social, centres d'acollida de menors, ADL...) per ser fonamentals les relacions amb els distints servicis de l'unicipio amb l'objectiu de prestar atenció i orientació a les víctimes i a les famílies enfront de situacions d'assetjament i violència escolar. De la dita relació els educadors del PEU completaran l'avaluació del servici i presentaran memòria anual amb les incidències i mesures adoptades.
10. MOCIÓ DEL GRUP CIUDADANOS DE MISLATA PER A 

AUGMENTAR LES MESURES DE PREVENCIÓ I ACTUACIÓ PRECOÇ 
CONTRA L'ASSETJAMENT ESCOLAR, AIXÍ COM PER A LA CREACIÓ 
D'UNA COMISSIÓ MUNICIPAL A ESTE EFECTE

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i Benestar Social favorable a la moció presentada pel Grup Ciudadanos-Mislata per a augmentar les mesures de prevenció i actuació precoç contra l'assetjament escolar, així com per a la creació d'una Comissió Municipal a este efecte, així com de l'esmena presentada pel Grup PSOE.
Conclòs el debat, se sotmet a votació l'esmena presentada pel Grup PSOE (R.E. 6209) que és aprovada per unanimitat. A continuació se sotmet a votació el fons de l'assumpte, i el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, acorda aprovar la moció següent:
Segons un estudi publicat recentment per la Universitat Miguel Hernández d'Elx, la mitat dels xiquets i jóvens d'entre 12 i 18 anys reconeix haver rebut amenaces, coaccions, insults i un altre tipus de vexacions, com la publicació de fotografies o vídeos sense consentiment a través de les xarxes socials. A més, el 18% d'ells han sigut víctimes de control per part de les seues parelles o exparelles a través d'internet.
En general, segons dades de l'esmentat estudi, 40.000 persones han sigut víctimes de ciberassetjament al nostre país, 2.000 d'elles menors d'edat. Així mateix, el 40% dels menors d'entre 9 i 13 anys a Espanya compta amb perfils en xarxes socials, sent als 9 anys quan se solen iniciar en l'ús d'Internet.
En la Comunitat Valenciana, en un any s'han duplicat els casos de violència gènere en què la víctima és un menor. Concretament, des de l'1 de gener fins al 7 de setembre del 2015, s'han registrat 118 casos en què la 
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víctima és un menor. Al contrari, l'any passat es van registrar 65 casos. Per províncies, València és on es registren més casos (62 en 2015, 31 en 2014), seguida d'Alacant (47 en 2015, 24 en 2014) i, en últim lloc, Castelló, que manté la xifra de l'any precedent (9 en 2015, 9 en 2014).
L'assetjament escolar per Internet o ciberassetjament també ha augmentat durant el passat curs en els centres escolars de la Comunitat Valenciana, concretament ha registrat un repunt del 2 per cent. Les dades generals reflectixen que el 60 per cent de les incidències notificades a la Conselleria d'Educació són per agressions físiques i verbals.

Successos com els suïcidis d'Alan a Barcelona, assetjat durant anys en un clar cas de transfòbia, o de Diego, a Leganés, en un altre possible cas continuat d'assetjament escolar, són actes verdaderament esglaiadors i que no es poden tornar a repetir.
És per això que des de les administracions públiques i les institucions educatives s'ha d'incidir de manera sistemàtica en la prevenció, la conscienciació i sensibilització, així com en la detecció precoç dels casos de violència i assetjament escolar, en totes les seues possibles modalitats.
Recentment, les Corts Valencianes van aprovar una iniciativa protegida per tots ios grups parlamentaris que, entre altres mesures, demanava:
⦁ Ampliar les accions de prevenció de l'assetjament en totes les 

etapes de l'educació obligatòria⦁ Tallers de formació sobre conseqüències de les males pràctiques 
en l'ús de mòbils i xarxes socials, així com sobre ciberbullyng⦁ Tallers dirigits als familiars sobre la prevenció, conscienciació i 
detecció de l'assetjament escolar⦁ Optimitzar els protocols autonòmics per a situacions 
d'assetjament, exclusió, discriminació i altres tipus de violència com a violència de gènere o assetjament LGTBfóbico.⦁ Formació Ampliar les accions de prevenció de l'assetjament en 
totes les etapes de la del personal docent i no docent dels centres educatius⦁ I sobretot la creació d'una comissió especial d'estudi sobre la 
prevenció i actuació precoç en ios casos d'assetjament en l'àmbit educatiu de la Comunitat.

Així doncs, la qual cosa es pretén amb esta moció és accelerar els tràmits i la implementació d'estes mesures, augmentar els recursos i les actuacions destinades tant a l'estudi com a la prevenció de l'assetjament escolar en els centres educatius de Mislata. A més, s'antulla necessària la creació d'una comissió municipal perquè duga a terme els estudis i informes oportuns i que puga remetre els resultats que es generen a la comissió especial que es crearà a este efecte en les Corts.
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Esta comissió municipal podria estar integrada dins del Consell Escolar Municipal, ja que és l'òrgan on es troba la total representació de la comunitat educativa de Mislata, amb la presència dels centres escolars, els seus AMPAS i els representants dels alumnes, així com la federació d'associacions de veïns i tots ios partits polítics amb representació en l'Ajuntament.
Per tot això i en atenció a estes consideracions, a proposta del GrupMunicipal de CIUDADANOS-MISLASTA, s'acorda:
Primer: L'Ajuntament de Mislata promourà i ampliarà, dins del projecte educatiu dels centres del municipi, en tota l'ensenyança obligatòria, les accions de prevenció de l'assetjament, com la mediació escolar, les tutories entre iguals, les cibertutorías, el model dialògic de convivència, els observadors de la convivència, les comissions mixtes amb la participació de famílies i el voluntariat de la comunitat.
⦁ Implementar tallers de formació a l'alumnat sobre les 

conseqüències que tenen les pràctiques perjudicials en l'ús de dispositius mòbils i xarxes socials.⦁ o Dur a terme tallers de formació a l'alumnat sobre ciberbullyíng. o 
Implementar tallers dirigits a les famílies de l'alumnat sobre la prevenció, conscienciació i detecció d'assetjament escolar, o 
Formació a les dites famílies sobre bigòrnia conseqüències que tenen les pràctiques perjudicials en l'ús de dispositius mòbils i xarxes socials en menors, així com sobre ciberbullyíng.⦁ o Realitzar un estudi i informe d'alumnes que han patit o patixen assetjament 
escolar, necessitats i carències que hagen tingut durant l'assetjament, tant alumnat, professorat així com família, amb fins de la detecció de les causes per a, posteriorment, elaborar plans de prevenció.

Segon: Incidir en la formació del personal docent i no docent dels centres escolars, en prevenció, detecció primerenca i intervenció en cas d'assetjament o violència, tant a través de les activitats del CEFIRE, com dels seminaris d'orientació educativa, en línies de treball com ara la transició entre etapes, els plans de convivència, les actuacions per a la prevenció i actuació precoç en casos d'assetjament, l'educació emocional, el desenrotllament de la competència social, la tutoria entre guales, la mediació escolar, l'ús de les tecnologies de la informació, la socialització preventiva de la violència de gènere, les actuacions educatives d'èxit, el model dde prevenció o la Resolució de conflictes, entre altres.
Tercer: Potenciar la tasca d'avaluació, prevenció i actuació precoç en els casos de violència i assetjament escolar. Que la informació demanada, així com vos informes oportuns es presenten al Consell Escolar Municipal de Mislata i estos servisquen per a analitzar les situacions donades i avaluar les carències que hi haja hagut en els casos passats per a potenciar les accions que siguen necessàries.
Quart: Donar compte de la present moció al Consell Escolar 
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Municipal, així com a tots els centres educatius del municipi de Mislata i les seues respectives AMPA.
Quint: Donar compte de la present moció als Corts Valencianes i a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport.
Sext:  Que es comunique este acord a totes les Associacions de Mislata així com a tots els mitjans de comunicion.
11. MOCIÓ DEL GRUP POPULAR PER A LA SUPRESSIÓ DE 

L'ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA SOBRE 
LLICÈNCIA D'OBERTURA D'ESTABLIMENT 

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i Benestar Social favorable a l'aprovació de la moció del Grup Popular per a la supressió de l'Ordenança Fiscal Reguladora de la taxa sobre llicència d'obertura d'establiments, així com de les esmenes presentades pel Grup PSOE.
El Sr. secretari diu que ha d'entendre's que es tracta d'iniciar els tràmits per a eixa supressió, per la qual cosa ha de constar en l'acord.
Pren la paraula el portaveu del Grup Popular, Sr. López Bronchud i diu que té en compte esta apreciació que va fer el Secretari ja en el ple passat i, evidentment les iniciatives que traslladen tenen un caràcter polític, i la intenció és que s'òbriga un expedient que ho faça possible, però saben que amb l'esmena del PSOE d'alguna manera canvia el sentit de la moció.
Explica que la intenció de la moció era que s'eliminara una taxa que en molts municipis no es cobra, com és la llicència d'obertura d'establiments, ja que es pretén propiciar que siga més senzill obrir un comerç a Mislata, atés que hi ha veïns que s'estan anant a l'Av. del Cid i voltants perquè a València no es paga esta taxa i a Mislata és excessivament cara, i el que dóna el valent pas de muntar un negoci, la qual cosa necessita, són ajudes.
A continuació, dóna lectura de l'acord proposat en la moció incloent l'apreciació realitzada pel Sr. secretari.
Prosseguix dient que hauria de ser molt senzill obrir un negoci en esta localitat, i això per dos qüestions molt bàsiques com són promocionar el comerç, que és l'únic motor generador d'ocupació que es té i, en segon lloc, per entendre que cal ajudar a fer que totes aquelles persianes que han tancat a Mislata òbriguen quan abans, perquè no sols són un motor econòmic per al municipi sinó també una manera d'entendre el poble.
El Sr González Murgui no fa ús de la paraula.
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que estan completament d'acord amb la moció, i de fet en el seu programa electoral sol·licitaven una baixa de 
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les taxes, i esta moció va prou més enllà. Afirma que encara que no sap, veient el pressupost, si es pot fer de forma automàtica, sí que entén que és una possibilitat que s'hauria de tindre en compte per part de l'equip de govern, i que suposa eliminar una taxa que provoca un efecte fugida, mentres que la minva econòmica de l'Ajuntament no considera que fóra molt important i es podria assumir perfectament pel Consistori.
Per això, diu, votaran a favor de la moció, encara que entenen que després de l'esmena presentada pel PSOE, se li han llevat tres potes a la taula i es queda en una reducció del 15%, que els pareix insuficient.
Considera que Mislata és un municipi cridaner per al comerç, atés que compte, a pesar de la seua escassa extensió, amb una gran població i amb el costum de consumir en el xicotet comerç, per la qual cosa mesures com les plantejades pel Partit Popular contribuirien a fomentar-ho i, per tant, a generar riquesa, que és un dels objectius de la moció.
Finalitza dient que, per això, votaran en contra de l'esmena presentada pel PSOE i a favor de la moció, a l'entendre que qualsevol rebaixa és important, encara que repetix, clarament insuficient.
Pren la paraula el Sr. Martínez Montoro, del Grup Popular, i diu que un dels eixos principals amb què el PP es va presentar a les eleccions municipals en el passat mes de maig va ser el suport al comerç local, i amb esta moció demostren la seua voluntat, a pesar d'estar en l'oposició, de que els veïns disposen de les majors facilitats possibles.
Prosseguix dient que es tracta d'una taxa que no té molt sentit perquè, si es pensa detingudament, l'Ajuntament està cobrant a persones pel simple fet de crear un negoci en el municipi, és a dir, de voler treballar. En un altre context, afig, quasi s'estaria parlant d'una estafa.
Afirma que el motor econòmic principal de Mislata és el comerç, perquè no es disposa d'indústria ni d'espai suficient per a atraure-la, per la qual cosa la ciutat està infestada de xicotets i mitjans comerços que impulsen l'economia del municipi. Cal recordar, diu, que la taxa de desocupació a Espanya continua per damunt del 20%, xifra que continua sent extremadament elevada i, per este motiu, és important facilitar l'obertura de nous negocis i fomentar d'esta manera la creació d'ocupació en el municipi, i no pareix sensat exigir el pagament de quantitats tan elevades com les arreplegues en l'Ordenança Fiscal que porten per a suprimir encara que no vaja a ser així.
Assenyala que, en realitat, no pareix sensat exigir cap quantitat, perquè l'empresari o emprenedor ja arrisca molt “per s'amb” l'obertura d'un establiment, i des de totes les administracions, incloent-hi la local, s'ha de facilitar o, almenys, no entorpir l'activitat econòmica.
Manifesta que Mislata no seria l'únic municipi en què no es cobrara esta taxa, ja que a València no existix, i en estos últims anys altres municipis 
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ho han suprimit per a impulsar l'obertura de noves empreses i fomentar la creació d'ocupació.
Pregunta qui voldria obrir un negoci a Mislata pagant centenars d'euros quan dos carrers més enllà, a València, no cal pagar res i, afig, els xicotets comerços a Mislata han suportat i suporten una gran càrrega impositiva i, per això, han de ser capaços de facilitar l'obertura de negocis, més quan els ingressos per esta taxa, segons els pressupostos que s'acaben d'aprovar definitivament, estan estimats en 140.000€, quantitat que representa únicament el 0,51% dels ingressos de l'Ajuntament. 
Afirma que esta taxa no afavorix la creació d'empreses, d'ocupació i de riquesa per a Mislata i, a més, no suposa uns ingressos considerables, i encara que és cert que l'Ajuntament de Mislata deu de complir amb el Pla d'Ajust i la reducció de deute conforme al Reial Decret 4/2012, podrien reduir-se altres gastos superflus per a poder disminuir esta taxa o suprimir-la, com demanava la moció del Grup Popular.
Cal assenyalar, diu, després de tot allò que s'ha exposat, que la doble finalitat de la moció és impulsar l'activitat econòmica en el municipi, atorgant les majors facilitats per a la implantació de mitjanes i xicotetes empreses i fomentar la creació d'ocupació, principalment la d'autoocupació.
Destaca que la portaveu del Grup PSOE, en el debat del coworking, ha dit que hi ha hagut un augment del nombre d'autònoms, que hi ha treballadors que han sigut despedits durant la crisi i han decidit entrar en projectes nous, i que tenen escassos recursos per a començar i no compten amb un lloc propi, i en este punt, diu, el seu grup vol el mateix, ajudar a l'emprenedor.
Agraïx l'esforç que realitza l'equip de govern al proposar amb la seua esmena una reducció del quinze per cent, però considera que es podria ser més generosos i fer molt més.
Intervé el Sr. Moreno Porcal i diu que, de nou, es ve a escoltar una moció del PP que confon la fantasia amb la realitat, és cert que els comerços són l'ànima de Mislata i part del motor de la ciutadania, i han afirmat moltes vegades que el govern d'esta ciutat és el de les xicotetes coses, i està duent a terme un Pla d'Estímul Comercial que ha sigut innovador i que es caracteritza per dos criteris: el de la promoció econòmica i el de l'estabilitat pressupostària. Afig que l'equip de govern seguirà estimulat al comerç amb diverses mesures.
Afirma que la moció es presenta des d'un món ideal en què s'eliminen taxes i es volen milloren servicis públics, quan la realitat és que açò no és així. L'equip de govern, diu, continua rebaixant el deute, i ho fa mantenint els servicis públics, i té com a intenció anar baixant taxes, però sempre complint la llei.
Per això, diu, es veuen abocats a esmenar esta moció utilitzant criteris 
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d'estabilitat pressupostària, esmena que suposa una rebaixa que han considerat oportuna, d'un quinze per cent de la taxa d'obertura, sempre condicionada als plans econòmics que sostenen la realitat econòmica d'este Ajuntament. Les metes, explica, són molt clares: la incentivació econòmica i la sostenibilitat pressupostària, perquè acceptant la moció tal com es presenta, es tornarà a gastar més del que es té i a no complir amb la Llei d'Estabilitat Pressupostària, perquè per a tindre estabilitat econòmica s'ha de tindre ingressos.
Per tot això, diu, la intenció del seu Grup no és tombar la moció, sinó que dins dels paràmetres econòmics i el compliment de la llei s'afavorisca al màxim al xicotet comerç i a la ciutadania en general, per la qual cosa el vot del seu grup serà favorable una vegada aprovada l'esmena.
En el seu segon torn de paraula, el Sr. González Murgui afirma que Ciudadanos està d'acord amb l'esperit de la moció, i sol·liciten un esforç per part de l'equip de govern a fi que suprimisca esta taxa de forma gradual, para abans que acabe el seu mandat, amb l'objectiu de recolzar al comerç local, desenrotllar el teixit productor d'ocupació i riquesa, i impulsar l'activitat econòmica en el municipi.
En el seu segon torn de paraula el Sr. Gil i Marín afirma que el criteri d'estabilitat pressupostària moltes vegades mana, però independentment d'això, cal recordar les xifres i, en este sentit, cal recordar que l'any 2011 els ingressos per este concepte van ser de 87.000€; 83.000 en el 2012; en el 3013 de 108.000 i en el 2014 de 129.000, per la qual cosa no es parla de quantitats molt importants i la rebaixa del quinze per cent que proposen és un poc irrisòria. Afig que si esta rebaixa  s'haguera acompanyat de la proposta de reduir-la progressivament o d'arribar a final de legislatura amb la possibilitat d'eliminar la taxa, ho compartirien, però un 15%, tenint en compte les quantitats econòmiques en les s'estan movent, els pareix ridícul, per la qual cosa repetix el seu vot en contra a l'esmena i favorable a la moció.
El Sr. López Bronchud diu que, des del món de la fantasia o de la realitat, cal parlar des del respecte, i parlar des de la fantasia és vindre ací a demanar ajuda per als problemes de pobresa energètica de les famílies i, al mateix temps, dir que no s'havien obert els menjadors socials perquè no feien falta.
Prosseguix dient que es modifica el discurs segons de què s'està parlant, així, si és del coworking, el romanent és positiu, el deute s'ha reduït i es compta amb una situació econòmica fantàstica, però quan la següent moció pretén recolzar al comerç del municipi, no es pot per estar subjectes als informes d'estabilitat. Açò, diu, no s'entén.
Anuncia que votaran en contra de l'esmena, perquè el seu grup cap a una proposta valenta per a ajudar gent que voldria emprendre un negoci en el municipi i perquè, al final, quan la gent a qui es va a oferir l'espai coworking, es cas a muntar la seua societat limitada, ho faran fora de Mislata, per la qual cosa caldrà pensar que s'estan perdent molts llocs de treball per 
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no deixar que la gent òbriga comerços a Mislata, quan, com s'ha dit, el comerç és el motor generador de l'economia, de la que es beneficia l'Ajuntament i els veïns que viuen en el municipi. Per això, diu, el Grup Popular plantejava que s'eliminara una taxa que en municipis veïns no existix, perquè al fina,l el que ha d'obrir un negoci en el carrer Sant Antoni se'n va a anar al carrer Alcàsser, on no li van a cobrar res, i la distància de cent o dos-cents metres no modificarà el nombre de clients.
Afirma que votaran a favor de la moció, com quan fa un mes van proposar que els veïns de Mislata no hagueren de pagar per demanar un certificat del padró i, al final, el PSOE ho va deixar a rebaixar uns cèntims la taxa, i el Grup Popular, sense voler l'esmena van votar a favor de la moció perquè van triar el mal menor. Afig que, com han posat de moda repetir les mocions cada un cert temps, dins d'uns quants mesos tornaran a demanar l'eliminació de la taxa, perquè probablement aconseguiran una altra reducció del quinze per cent, i així, al llarg de quatre anys hauran aconseguit eliminar-la.
En la seua segona intervenció, el Sr. Moreno Porcal diu  que no és cert que l'ordenança siga un impediment global per a obrir nous comerços.
Prosseguix dient que el portaveu de Compromís ha proporcionat dades econòmiques que demostren que en anys successius s'han incrementat els ingressos per obertura d'establiment, la qual cosa significa que s'han obert nous negocis. En este sentit, assenyala algunes dades de 2015, com són: 117 comunicacions ambientals; 254 llicències ambientals; 50 subrogacions. Quant als comerços que han tancat, diu que ho han fet per jubilació, així com per les reformes normatives que ha fet el govern del PP.
En este sentit, explica que l'IVA reduït que s'aplicava a carn, peix, aigua mineral, ulleres, bars, restaurants, etc. ha passat del 8 al 10%, i més alarmant és la modificació que patix el material escolar, que passa del superreduït que està al 4% al general del 21%. Açò, diu, és el que afecta el xicotet comerç i no el pagament d'una taxa inicial.
Afirma que s'està superant el passat en què es trobava este poble fa cinc anys. Afig que s'ha parlat del Reial Decret 4/2012 i al que els obligava, com el Pla de Sanejament, el Pla Econòmic Financer i el Pla d'Ajust, i per a suprimir les taxes es necessiten informes tècnics que els diguen que es van a poder complir estos plans, perquè resultaria irresponsable aprovar una moció sense comptar amb ells.
Per això, diu, l'esmena presentada pel PSOE planteja que, amb un informe previ tècnic que indique que es poden abaixar les taxes, s'abaixaren, perquè és quelcom que forma part del projecte del seu Grup, però no es pot demanar que abaixen les taxes i que es presten els servicis, sinó que hi ha necessitat de ser responsables, i aniran reduint taxes en la mesura que l'economia de Mislata, que este govern està salvant, ho permeta.
Finalment, anuncia el vot favorable a la moció, una vegada inclosa 
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l'esmena.
Conclòs el debat, se sotmet a votació l'esmena presentada pel Grup PSOE (R.E. 6204) que és aprovada per catorze vots a favor (Grup PSOE), sis vots en contra (Grup Popular i Grup Compromís per Mislata) i una abstenció (Grup Ciudadanos). A continuació se sotmet a votació el fons de l'assumpte i el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres va acordar aprovar la moció següent:
La Constitució Espanyola, a través dels seus articles 133.2 i 142, faculta a les Corporacions locals el seu finançament per mitjà de tributs propis. En la mateixa línia que ho establix la nostra Carta Magna, la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim Local indica en l'article 106 que "les entitats locals tindran autonomia per a establir i exigir tributs d'acord amb el que preveu la legislació de l'Estat reguladora de les Hisendes locals". A més afig que les entitats locals exerciran a través de les Ordenances fiscals la seua potestat reglamentària en matèria tributària. Per la seua banda, l'article 57 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març,  pel que s aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals el precepte que faculta als ajuntaments per a "exigir taxes per la prestació de servicis o la realització d'activitats de la seua competència”. Finalment, és l'article 20.4.Q de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals el que possibilita l'exigència de pagament de taxes per l'atorgament de les llicències d'obertura d'establiments o realització de les activitats administratives de control en els supòsits en què l'exigència de llicència fora substituïda per la presentació de declaració responsable o comunicació prèvia.
Cal assenyalar que la Llei Reguladora de les Hisendes Locals possibilita l'establiment de taxes, sense que puga entendre's en cap cas, després d'atendre al tenor literal de la pròpia Llei, que s'exigisca l'establiment de les dites taxes. A més pot entendre's que si no és obligatòria l'exigència de taxes, tampoc existix en la Llei la quota tributària o quantia fixa que els contribuents han de satisfer en cada cas concret. Així doncs, serà cada Corporació local qui establisca les taxes que es van a exigir i, si és el cas, les quotes tributàries que crega oportunes.
Com s'ha dit anteriorment, cada ajuntament té competència per a establir el relatiu a esta taxa i d'esta manera, per exemple, l'Ajuntament de Manises establix una llicència d'espectacles, a més de la comunicació ambiental i la llicència ambiental. Per la seua banda, l'Ajuntament de Torrent establix diverses modalitats: llicència ambiental, declaració responsable ambiental, comunicació d'activitat innòcua, modificació substancial, etc. Potser un dels ajuntaments que té una ordenança més completa siga el de Xirivella, ja que inclou tot el que disposa l'ordenança de l'Ajuntament de Torrent més la llicència d'espectacles arreplegada per l'ordenança de l'Ajuntament de Manises. Cal destacar que l'Ajuntament de València no té una ordenança fiscal reguladora de la taxa sobre llicència d'obertura d'establiments.
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Més enllà de les distintes modalitats arreplegues en cada una de les ordenances fiscals, també s'establixen coeficients correctors de les tarifes. Així doncs l'Ajuntament de Manises, en el seu ordenança, establix coeficients correctors basant-se en dos criteris: per superfície total del local i per ubicació del mateix (establix carrers de primera, segona i tercera categoria). Un altre exemple és el de l'Ajuntament de Xirivella que utilitza els següents factors correctors: per superfície del local, per la potència elèctrica de l'activitat i per aforament (este últim només en el cas d'espectacles). No obstant això, l'Ajuntament de Torrent no arreplega en el seu ordenança fiscal cap tipus de coeficient o factor de correcció.
En el nostre cas, l'Ajuntament de Mislata compta amb esta Ordenança fiscal modificada per última vegada en el Ple de 28 de juny de 2012 i les tarifes de quota fixa del qual es van actualitzar conforme a l'índex de Preus al Consum Mitjançant Un Decret d'Alcaldia nQ 03200/2012, de 20 de desembre de 2012. L'article 3 d'esta Ordenança arreplega les bases imposables:

⦁ Comunicació ambiental: 734,60 €⦁ Llicència ambiental: 1.837,80 €⦁ Subrogació (amb caràcter d'ingrés previ i mínim): 276,60 €
L'article 4 establix els coeficients correctors per a la modalitat de 

"llicència ambiental":
⦁ Fins a 5 Kw i 10 treballadors: 1⦁ Fins a 30 Kw i 30 treballadors: 1,5⦁ Més de 30 Kw i 30 treballadors: 2

A més el propi article 4 arreplega altres especificacions com la de que en cas de subrogació, sense variació de l'activitat que venia desenrotllant-se, la quota serà del 25% de la resultant d'aplicar les tarifes abans assenyalades, amb el mínim de 276,60 €. O per exemple que en el cas d'obertura d'activitats per un període de temps no superior a tres mesos la quota a ingressar serà del 15% de la resultant d'aplicar les tarifes abans assenyalades.
La taxa de desocupació a Espanya continua per damunt del 20%, xifra que continua sent extremadament elevada a pesar de la clara tendència de disminució. Per este motiu és summament important facilitar l'obertura de noves empreses i fomentar, d'esta manera, la creació d'ocupació en el nostre municipi. No pareix sensat exigir el pagament de quantitats de diners tan elevades, com les que s'han exposat amb anterioritat, pel fet d'obrir un establiment. De facto, no pareix lògic exigir cap quantitat a un ciutadà pel simple fet d'obrir un establiment per a treballar. L'empresari o emprenedor arrisca per es molt amb l'obertura d'un establiment i des de totes les Administracions, incloent-hi la local, s'ha de facilitar, o almenys no entorpir, que eixes activitats es duguen a terme.
Cal assenyalar que les xicotetes i mitjanes empreses [pimes] suposen més del 90% del teixit empresarial espanyol, registrant l'any 2014 a Espanya 1,1 milions de pimes enfront de les a les 4.188 empreses de grans mides. A 
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més la majoria d'estes pimes, al voltant del milió, són microempreses amb menys de 10 assalariats.
Segons el pressupost de l'any 2014, i el del 2015 a l'estar prorrogat, els ingressos per la taxa per obertura d'establiments van estar pressupostats en 111.826,16 €. Esta quantitat representa únicament el 0,43% dels ingressos de l'Ajuntament de Mislata. S'entén, perquè, que esta taxa no  afavorix la creació d empreses noves, d'ocupació i de riquesa per a Mislata. I a més no suposa uns ingressos considerables. 
Per tot l'anteriorment exposat, s'acorda:
Que es procedisca a la tramitació de l'expedient dirigit a la modificació de l'Ordenança Reguladora de la Taxa sobre Llicència d'Obertura d'Establiments, en el sentit que s'exposa a continuació:
Rebaixar en un 15% l'import total de la quantia de l'Ordenança Fiscal Reguladora de la Taxa sobre Llicència d'Obertura d'Establiments, sempre que no afecte el Pla d'Ajust i Reducció de Deute aprovats a conseqüència de l'aplicació del Reial Decret 4/2012 de l'actual govern del Partit Popular.
A les zero hores i quinze minuts, d'acord amb el que disposa l'art. 87 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, aprovat per RD 2568/1986, per l'Alcaldia-Presidència es va alçar la sessió, de tot això s'estén la present acta, que firma el Sr. alcalde-presidente, amb mi el secretari que en done fe.
L'ALCALDE EL SECRETARI
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